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Hållpunkter under dagen
09:00–09:30 Registrering

09:30–10:45 Stämmans öppnande följt av stämmoförhandlingar

10:45–11:00 Paus

11:00–12:45 Stämmoförhandlingar

12:45–13:30 Lunch

13.30–14:30 Stämmoförhandlingar

14:30–15:00 Fika

15:00–16:30 Stämmoförhandlingar och stämmans avslutande
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Dagordning
Vid föreningsstämma i OK ekonomisk förening 
onsdagen den 21 maj 2025 kl. 09:30–16:30

1. Stämmans öppnande

2. Val av mötesfunktionärer

 a) Ordförande, samt anmälan av ordförandens val av sekreterare

 b) Två justerare

 c) Två rösträknare

3. Upprättande och fastställande av röstlängd

4. Godkännande av dagordning

5. Godkännande av arbetsordning under föreningsstämman

6. Fråga om kallelsen till stämman har skett i behörig ordning

7. Föreningsstyrelsens årsredovisning

8. Revisorernas berättelse

9. Fastställande av föreningens och koncernens resultaträkning och balansräkning

10. Fråga om disposition av föreningens överskott eller täckande av förlust

11. Verksamhetsstyrningsrapport

12.  Föreningsgranskarnas rapport

13. Fråga om ansvarsfrihet för styrelseledamöterna och verkställande direktören

14. Godkännande av förslag till principer för ersättning och andra anställningsvillkor  
 inom OK

15. Fastställande av arvoden och ersättningar till styrelse, revisorer och förenings-   
 stämmans valberedning

16. Fastställande av valordning för nästa föreningsstämma

17. Fastställande av antalet styrelseledamöter inklusive ordförande

18. Val av föreningsstyrelsens ordförande

19. Val av styrelseledamöter

20. Fastställande av arbetsordning för föreningsgranskare

21. Val av revisorer

 a) Revisionsbolag

 b) Två förtroendevalda revisorer tillika föreningsgranskare och två suppleanter

22. Val av ledamöter i föreningsstämmans valberedning och sammankallande efter 
 förslag av valberedningskommittén

23. Information om val av ägarombud i valberedningskommittén

24. Av föreningsstyrelsen hänskjutna ärenden

 a) Stadgeändringar

 b) Etisk kod

25. Motioner

 a) Uppföljning av motioner som bifallits under föregående föreningsstämma

 b) Behandling av inkomna motioner

26. Stämmans avslutande
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VALBEREDNINGENS ARBETE - rapport

MÖTEN
Valberedningen har hållit sex möten. Två fysiskt på OK huvudkontor i Stockholm och de 
övriga digitalt. Därutöver har överläggningar per mail inom valberedningen 
dokumenterats i ett protokoll per capsulam. Samtliga valberedningens ledamöter har 
deltagit i samtliga möten under hela mötestiden med ett undantag då en ledamot inte 
kunde delta i ett digitalt möte på grund av något tekniskt problem. 

PLANERING OCH GENOMFÖRANDE AV UPPDRAGET
Ett första möte hölls den 7 november 2024. Då behandlades de formella ramarna för 
uppdraget i form av stadgar och arbetsordning etc. Enligt arbetsordningen för 
föreningsstämmans valberedning ska valberedningen föreslå val av funktionärer vid 
föreningsstämman; 

stämmoordförande, rösträknare och protokolljusterare. Valberedningen ska lägga förslag 
om antal styrelseledamöter, samt förslag om ordförande och övriga ledamöter i styrelsen. 
Valberedningen ska också lägga förslag till revisorer samt revisorssuppleanter. I sitt 
arbete har valberedningen efterträvat en lämplig sammansättning av styrelsen avseende 
kön, ålder, mångfald, kompetensbehov samt geografisk spridning. Valberedningen har 
tagit del av genomförd styrelseutvärdering. 

Valberedningen har upprättat eget arbetsmaterial som utgörs av kravspecifikationer, 
intervjumallar och möteanteckningar. Kravspecifikationerna är dels en beskrivning av den 
samlade kompetens som styrelsen i sin helhet ska ha och dels en beskrivning av de 
personliga egenskaper varje ledamot ska leva upp till. Med dessa dokument som 
underlag har upprättats intervjumallar som använts vid samtal med kandidaterna. 

Valberedningen ska förelägga stämman förslag till arvoden och andra ersättningar för 
styrelsen och revisorer. Inför stämman 2024 gjorde den dåvarande valberedningen en 
omfattande genomlysning av arvodena. Nivåer och principer stämdes av med 
motsvarande arvodesregler i andra jämförbara folkrörelseföretag samt i förhållande till 
den Kooperativa koden. Valberedningens bedömning är att förhållandena inför beslut om 
arvoden vid 2025 års stämma inte nämnvärt förändrats sedan förra stämman och föreslår 
därför att arvodena endast justeras efter Inkomstprisbasbelopp. 

KONTAKTER MED UPPDRAGSHAVARE OCH KANDIDATER
Samtliga styrelseledamöter och andra kandidater som nominerats korrekt har intervjuats 
av valberedningen. Genom att använda en i förväg uppställd intervjumall uppnås en 
tillfredställande jämförbarhet mellan intervjuerna när valberedningen i sin helhet 
bedömer de olika kandidaterna. 

Samtal har förts med revisorer och revisorssuppleanter. 

Samtliga kandidater har i god tid innan valberedningens samlade förslag publicerats 
kontaktats av valberedningen och informerats om valberedningens ställningstagande till 
nomineringen. 

Stockholm i mars 2025

Mårten Lilja (sammankallande)
Jan Peter Bergkvist
Bodil Hansson
Mikael von Krassow
Magdalena Nour
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2.a Val av föreningsstämmans ordförande

VALBEREDNINGENS FÖRSLAG
Tommy Ohlström

5. Godkännande av arbetsordning under föreningsstämman

ARBETSORDNING UNDER FÖRENINGSSTÄMMAN 2024
Föreningslagen och föreningens stadgar reglerar hur stämman ska genomföras. 
Ordförande för stämman har därutöver rätt att framställa förslag om debattens ordning 
och avslutande samt om tidsbegränsning för talarna.

Stämmoordförande har nedanstående förslag till ordning.

1) Ordförande för stämman fördelar ordet i den ordning begäran om ordet inkommit.
Ordningsfråga kan ställas när som helst under stämman och bryter talarordningen.

2) Begäran om ordet som inte innehåller yrkande sker enligt särskild blankett alternativt
genom handuppräckning.

3) Yttrande- och förslagsrätt tillkommer (förutom ägarombuden) ledamot av förenings-
styrelsen, föreningsstämmans valberedning, revisorerna och förenings stämmans
valberedningskommitté. Se stadgarna p 8.3.

4) Yttranderätt tillkommer även föreningens anställda och med stämmans enhälliga
samtycke annan närvarande. Valberedningens ledamöter har endast rätt att yttra sig i
de ärenden valberedningen berett.

5) Yrkanden ska lämnas in skriftligt till presidiet på särskild blankett. Yrkanden kan med
fördel lämnas in i förväg. Ordföranden för upp frågan på talarordningen först när
presidiet konstaterat att blanketten är fullständigt ifylld.

6) Anföranden ska i normalfallet hållas från talarstolen och inleds med att talare
presenterar sig med namn och region.

7) Med undantag för föreningsstyrelsens föredragande är talartiden initialt begränsad till
tre minuter per talare. Stämmans ordförande kan om det finns särskilda skäl medge
undantag från denna begränsning.

8) Begäran om ordet inför punkt ”Fråga om ansvarsfrihet för styrelseledamöter och
verkställande direktören”, ska för att yrkandena ska kunna hanteras formellt korrekt
ske under de punkter som avser ”Föreningsstyrelsens årsredovisning”, ”Revisorernas
berättelse”, ”Fastställande av föreningens och koncernens resultat och balansräkning”
och ”Fråga om disposition av föreningens överskott eller täckande av eventuell
förlust”. Se stadgarna p 8.2.

9) Reservation ska lämnas in skriftligt före stämmans avslutande.

10) En fråga tas upp för behandling på föreningsstämman om medlem begärt så senast
den sista februari. Se föreningslagen 6 kap 15 § och stadgarna p 5.1.

11) Om ingen yrkar på annat beslut än styrelsens förslag fastställs det senare av stämman.

12) Inför val har endast valberedningen respektive valberedningskommittén
nomineringsrätt efter nomineringstidens slut den 1 januari. Se stadgarna p 8.5.
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PROTOKOLL
Vid stämmans början anmäls ordförandes val av sekreterare som skriver stämmo-
protokollet. Senast tre veckor efter föreningsstämman kommer ett justerat besluts-
protokoll innehållande framställda yrkanden och fattade beslut att läggas upp på ok.se. 
När röstning avgjorts efter rösträkning ska resultatet anges i protokollet. Utöver 
stämmoordföranden justeras stämmans protokoll av två vid stämman valda justerare.

RÖSTNING OCH VAL
Stämmans beslut utgörs av den mening som fått mer än hälften av de avgivna rösterna. 
Vid lika röstetal avgörs röstningen genom lottning.

Vid personval anses den som fått flest röster vara vald. Om en eller flera kandidater får 
lika många röster avgörs röstningen genom lottning.

För beslut om stadgeändring krävs att 2/3 av de röstande röstat för förslaget. Det innebär 
att om alla 121 ägarombuden är närvarande och samtliga röstar för eller emot (ej 
blankröster) krävs att 81 eller fler röstar för förslaget.

Röstningen sker genom acklamation. Försöksvotering ska genomföras om så begärs och 
då genom användande av röstkort, varvid stämmans ordförande bedömer utfallet. Om 
rösträkning begärs ska denna genomföras av valda rösträknare och med användande av 
röstkort.

Personval sker slutet om så begärs. Sluten omröstning äger rum med röstsedlar. Vi sluten 
röstning får röstsedel inte ange fler namn än det antal som ska väljas.

Rösträknare ske vi röstning skriftligen meddela presidiet resultatet av röstningen.

ÖVRIGT
Hela stämman spelas in.
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14. Förslag till principer för ersättning och andra anställnings-  
 villkor för OK-koncernen.
Avtal om ersättning och andra anställningsvillkor för OK:s vd och koncernledning ska vara 
i överensstämmelse med dessa principer. Principerna är också styrande för samtliga 
dotterbolags ledningsgrupper och är normerande för övriga chefer i koncernen. Dessa 
benämns gemensamt för ”Ledande Befattningshavare”.

LÖNESÄTTNING 
Lönesättningen ska vara marknadsmässig och medverka till att verksamheten bedrivs 
effektivt och rationellt men koncernen ska inte vara löneledande i branschen eller i sin 
storleksklass.

Lönespridning bland Ledande Befattningshavare ska återspegla befattning, ansvar, 
kompetens, prestation och erfarenhet. Lönebildningen ska vara differentierad, individuell 
och stämma väl överens med OK:s och respektive verksamhets övergripande mål.

Huvudprincipen är fast ersättning vilket gäller för Ledande Befattningshavare. I syfte att 
stimulera till ökad prestation kring en affärsidé/affärsmål ges det från tid till annan 
möjlighet för rörelsedrivande verksamheter med lönsamhetsansvar, inom OK-koncernen, 
att utge resultatbaserad lön i begränsad omfattning.

Beslut om införande samt kriterier för resultatbaserad lön fattas av respektive 
bolagsstyrelse.

Rörliga ersättningar ska vara kopplade till förutbestämda och mätbara kriterier, 
utformade för att främja OK:s långsiktiga värdeskapande. För rörliga ersättningar som 
utgår kontant ska gränser för det maximala utfallet fastställas.

PENSION
För Ledande Befattningshavare gäller att tjänstepension som huvudregel ska vara 
premiebaserad och endast grundas på den fasta lönen exklusive förmåner, med en 
maximal avsättning på 35 procent av avtalad lön. Pensionsåtagandet ska omfatta ålders-, 
familje- och sjukpension. Som alternativ till huvudregeln kan respektive bolagsstyrelse 
besluta att rekryterade Ledande Befattningshavare kan erhålla pensionsförmån i enlighet 
med vad som gällde i dennes tidigare befattning.

Hänsyn ska tas till ålder och beräknad intjänande tid samt i rimlig omfattning till vad som 
utgör marknadsmässig premie. Premier för pension som bestäms idag i nytecknade avtal 
med anställda på motsvarande nivå i kooperativa företag ska särskilt beaktas. För övriga 
chefstjänstemän gäller att den enskilde chefen tillförsäkras förutom lagfästa försäkrings- 
och pensionsförmåner, vid varje tidpunkt mellan Fremia och PTK, avtalsfästa pensions- 
och försäkringsförmåner. Pensionsåldern är från 65 år och underlag för pensionen är 
pensionsgrundande lön enligt KTP-planen upp till 30 basbelopp.

UPPSÄGNING OCH AVGÅNGSVEDERLAG
Vid uppsägning från Ledande Befattningshavare gäller en uppsägningstid om högst sex 
månader. Anställningen kan sägas upp av arbetsgivaren med sex månaders 
uppsägningstid. Avgångsvederlag kan utgå med maximalt 15 månadslöner.

Uppsägningstid och omfattning av avgångsvederlag kan sammanlagt aldrig överstiga 
tiden fram till pension.

Arbetsgivaren äger rätt att med omedelbar verkan häva avtal om den Ledande 
Befattningshavaren grovt åsidosätter sina åligganden i befattningen och därvid utgår 
varken lön under uppsägningstiden eller avgångsvederlag.
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INTRESSEKONFLIKTER OCH SEKRETESS
För att undvika olika former av intressekonflikter bör sådan i rimlig omfattning beaktas 
och regleras i det enskilda anställningsavtalet liksom sekretess och konkurrensregler.

15. Fastställande av arvoden och ersättning till styrelse,   
 revisorer och föreningsstämmans valberedning.
Valberedningen föreslår stämman besluta (förutom valberedningens arvode, där styrelsen 
föreslår).

KOMMENTAR FRÅN VALBEREDNINGEN
Valberedningen föreslår inga justeringar i arvodena utöver den årliga höjningen av 
inkomstbasbeloppet. 

Inkomstbasbeloppet har räknats upp från 76 200 kronor till 80 600 kronor för 2025. De av 
valberedningen föreslagna arvodena ska gälla fr.om. dagen efter föreningsstämman 2025 
t.o.m. föreningsstämman 2026. Nedan syns förslaget och föregående årsnivå.

STYRELSE

Årsarvode styrelsen 2025 2024
Ordförande (3,0) 241 800 228 600
Vice ordförande (2,0) 161 200 152 400
Ledamot (1,5) 120 900 114 300
Personalrepresentant (0,75) 60 450 57 150

Sammanträdesersättningar
Sammanträdesarvode utanför ordinarie styrelsemöte (0,034) 2 740 2 591

VALBEREDNINGSKOMMITTÉN

Sammanträdesarvode utanför ordinarie styrelsemöte (0,034) 2 740 2 591

FÖRTROENDEVALD REVISOR/FÖRENINGSGRANSKARE
2025 2024

Årsarvode (0,6) 48 360 45 720

Suppleanter (0,05) 4 030 3 810

Sammanträdesersättningar

FÖRENINGSSTÄMMANS VALBEREDNING

Årsarvode
Sammankallande (0,4) 32 240  30 480
Ledamot (0,35) 28 210 26 670

Sammanträdesersättningar
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Redovisning av styrelsens beslut gällande arvoden 
OK-RÅD

Årsarvode 2025 2024
Sammankallande (0,11) 8 866 8 382
Ledamot (0,065) 5 239 4 952

Om ledamot deltar vid minst fyra möten utgår årsarvode med 5 239 kr (4 952 kr). 
Om ledamot deltagit vid färre möten utgår årsarvode med 1 261 kr (1 206 kr) samt 
mötesarvode om 645 kr (610 kr) per möte man deltagit i. Deltagande verifieras med 
mötesanteckningar.

REGIONENS VALBEREDNING

Årsarvode 2025 2024
Sammankallande (0,085) 6 851 6 477
Ledamot (0,05) 4 030 3 810

Om ledamot deltar vid minst tre möten utgår årsarvode med 4 030 kr (3 810 kr). Om 
ledamot deltagit vid färre möten utgår årsarvode med 1 261 kr (1 206 kr) samt 
mötesarvode 645 kr (610 kr) per möte man deltagit i. Deltagande verifieras med 
mötesanteckningar.

Föreningsstämmans ordförande (0,08) 6 448 6 096

Sammanträdesersättningar 2025 2024
Medlemsaktivitet 645 610
Medverkan i referensgrupp* 645 610
Protokollförare/samtalsledare vd dialogträff 645 610
Deltagande vid föreningsstämma 4 252 4 023
Deltagande vid dialogträff 1 653 1 564
Intervjuarvode ** 118 112

* Referensgrupp tillsatt av styrelsen
** Varje intervju ska vara dokumenterad och undertecknad av minst en valberedare och den som intervjuats för att 

arvode ska utgå.

RESEKOSTNADER
Vid sammanträde eller annat uppdrag utgår milersättning med 35 kr/mil och för varje 
medpassagerare 1 kr/mil, alternativt ersättning för faktisk kostnad vid resa med kollektiv-
trafik. Medpassagerare ska namnges och det ska tydlig framgå mellan vilka orter resan 
skett och vilket syftet var med resan.

Om föreningen arrangerar gemensam transport utgår ej milersättning för egen bil för de 
som bor inom det området som transporten är avsedd för. Så långt det är möjligt förut-
sätts att samåkning sker.

Om flera sammanträden följer varandra samma dag och på samma plats utgår endast en 
resekostnadsersättning. (Detsamma gäller för sammanträdesarvoden, där man endast 
kan erhålla ett sammanträdesarvode per dag.)

Vid enkel restid över 30 mil eller fyra timmar utgår måltidsersättning med max 145 kr 
enligt instruktion för utlägg.

Traktamente utgår ej i föreningen.
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FÖRLORAD ARBETSINKOMST
Om ledamot drabbas av förlorad arbetsinkomst till följd av sitt deltagande i styrelsemöte, 
revisionsmöte eller möte med valberedningen ska alltid intyg från arbetsgivaren som 
styrker inkomstförlusten lämnas in av ledamot som gör anspråk på ersättning för förlorad 
arbetsinkomst. Som arbetsinkomst räknas uttagande av semesterdag, användande av 
tidbank, flextid eller likvärdigt, vilket ska framgå av intyget och vilket datum som avses. 
Ersättning betalas ut efter inlämnande av intyg från arbetsgivaren där ledigheten intygas. 

Egenföretagare ska själv beräkna den faktiska inkomstförlustens storlek och kunna styrka 
eller på annat sätt visa hur beräkningen har gjorts. För delägare i aktiebolag är det den 
inkomstförlust som delägaren får i minskad lön som är inkomstförlust. Den omständighet 
att aktiebolaget får minskade inkomster p.g.a. att en aktiebolagsdelägare varit 
frånvarande som följd av sitt förtroendeuppdrag i OK ekonomisk förening ska inte 
beaktas vid beräkning av inkomstförlusten.

Ägarombud/OK-råd som deltar i föreningsstämma, dialogträff eller av styrelsen tillsatt 
referensgrupp har på samma villkor som ovanstående rätt till förlorad arbetsinkomst. 
Som arbetsinkomst räknas uttagande av semesterdag, användande av tidsbank, flextid 
eller likvärdigt, vilket ska framgå av intyget och vilket datum som avses. Ersättning 
betalas ut efter inlämnande av intyg från arbetsgivaren där ledigheten intygas. Ingen 
förlorad arbetsinkomst utgår för möten med OK-råden.

Samtliga arvoden och sammanträdesersättningar betalas ut senast den 25 juli. Är 25 juli 
en helgdag, sker utbetalning sista bankdagen (vardagen) före den 25 juli.
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16. Fastställande av valordning för nästa ordinarie    
 föreningsstämma
Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta att fastställa regions indelningen att gälla för 
nästa ordinarie föreningsstämma.

1 Jämtland/Härjedalen
2 Västernorrland
3 Hälsingland
5 Dalarna
6 Gästrikland
7 Uppland
8 Västmanland
9 Närke
10 Sörmland
11 Nordvästra Stockholm
12 Nordöstra Stockholm
13 Sydöstra Stockholm
14 Stockholm
15 Sydvästra Stockholm
16 Östergötland
17 Skaraborg
18 Fyrstad
19 Göteborg
20 Sydväst
21 Sydost
22 Gotland 
26 Norra Skåne
28 Södra Skåne
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17. Fastställande av antal styrelseledamöter efter förslag av  
 valberedningen
Valberedningen föreslår sju styrelseledamöter.

18. Val av styrelsens ordförande efter förslag av     
 valberedningen

Jimmy Jansson, Eskilstuna  (Omval)

Född: 1978
Inträde i styrelsen: 2010
Ordförande sedan: 2017
Utbildning: SO-lärare
Erfarenhet och uppdrag: Kommunalråd och ordförande för 
kommunstyrelsen i Eskilstuna kommun. Ledamot i Sveriges Kommuner 
och Regioners beredning för tillväxt och regional utveckling. Mälardals-
rådets styrelse och Regionala utvecklingsnämnden Sörmland.

19. Val av styrelseledamöter efter förslag av valberedningen

Helena Leufstadius, Stockholm  (Omval)

Född: 1959
Inträde i styrelsen: 2020
Utbildning: Kulturantropologi och ekonomisk historia, Göteborgs
universitet. Ett antal ledarskaps-/managementutbildningar (GMI
Management, UGL, UL m.m.)
Erfarenhet och uppdrag: Tidigare vd Svensk kollektivtrafik, SWECO 
Senior kollektivtrafikexpert, vd Väststrafik Sjuhärad, vd Upplands lokaltrafik, 
avtalschef SJ, vd Styrsöbolaget samt ledamot Allmänna Reklamations-
nämnden

Tomas Norderheim, Åkersberga  (Omval)

Född: 1955
Inträde i styrelsen: 2017
Utbildning: Juris kandidatexamen vid Uppsala universitet
Erfarenhet och uppdrag: Styrelseordförande i Folksam Tjänste-
pension AB. Tidigare bland annat stabschef, vice vd och ställ-
företrädande koncernchef Folksam, ordförande i Svenska Stöld-
skyddsföreningen och ledamot i We Effect.
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Åsa Holmander, Malmö  (Omval) 

Född: 1962
Inträde i styrelsen: 2018
Utbildning: Ekonomi vid Lunds universitet, universitetskurser inom 
hållbarhet, organisation, förändringsledning m.m. Flera styrelse-
utbildningar.
Erfarenhet och uppdrag: Verksam inom branscherna IT-, energi- och 
telekom. Haft roller som marknadschef, försäljningschef, vd, konsultchef. 
Idag managementkonsult och ordförande i HSB Brf Sundsterrassens 
styrelse.

Maryam Yazdanfar, Solna  (Omval) 

Född: 1980
Inträde i styrelsen: 2021
Utbildning: Fil. Kand statsvetenskap. Fil.kand journalistik.
Erfarenhet och uppdrag: Organisationskonsult i eget bolag. Tidigare 
bland annat riksdagsledamot och ordförande i civilutskottet samt 
kommunikationschef och etableringschef på Nobina.

Agneta Olsson, Göteborg  (Omval)

Född: 1968
Inträde i styrelsen: 2023
Utbildning: DIHM samt Internationell ekonomi på
Handels i Göteborg. Styrelseutbildad via styrelseakademin, UGL –
Försvarshögskolans ledarskapsutbildning.
Erfarenhet och uppdrag: Grundare och vd för Chair Management och
har innehaft styrelseuppdrag hos bland andra Stjärnägg och Newbody, och i
nuläget hos bland annat Coop Väst, Ljusgårda, och Fa-Tec. Tidigare 
vd för Almi Väst, extern Vd, försäljnings- och marknadschef på Coop, samt
global marknadsdirektör för Santa Maria. Författare till böckerna ”Extern vd 
–så lyckas du” samt ”Ägarguiden – utveckla din ägarkompetens”.

Ibrahim Baylan, Huddinge  (Omval)

Född: 1972
Inträde i styrelsen: 2023
Nuvarande uppdrag: Rådgivare inom Energi- och klimatområdet
Erfarenhet och uppdrag: Näringsminister 2019–2021,
Samordningsminister 2016–2019, Energiminister 2014–2019,
Partisekreterare (S) 2009–2011, Riksdagsledamot 2006–2021, 
Skolminister 2004–2006, ombudsman HTF Västerbotten 2001–2004.

ÖVRIGA NOMINERADE TILL STYRELSEN

Peter Sjöbom, Njurunda, Stefan Strandell, Ljusdal, Tommy Erkevik, Norrtälje,  
Kent Ekström, Örebro
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20. Fastställande av arbetsordning för föreningsgranskare
INLEDNING
Enligt OK:s verksamhetskod (Koden) ska föreningsstämman varje år välja en eller flera 
personer med uppdrag att granska verksamheten ur ett medlemsperspektiv (Förenings-
granskare) samt lägga fram en rapport över granskningen till stämman. Denna arbets-
ordning anger styrelsens riktlinjer för uppdraget.

Föreningsgranskarna ska ha en självständig och oberoende ställning i förhållande till 
styrelsen och vd.

Om föreningsgranskare också är vald till förtroendevald revisor gäller denna arbets-
ordning för rollen som föreningsgranskare. Rollen som förtroendevald revisor lyder under 
främst föreningslagen och revisionslagen och planeras och genomförs tillsammans med 
vald revisionsfirma.

FÖRENINGSGRANSKARNAS UPPDRAG
Syftet med uppdraget är att bedöma verksamheten under det gångna verksamhetsåret 
utifrån föreningslagen och hur Kodens principer tillämpats. Granskningen ska bland 
annat omfatta styrelsens och vd:s förvaltning, att verksamheten uppfyller föreningens 
ändamål och stämmobeslut samt att de demokratiska processerna är ändamålsenligt 
utformade och följs i föreningens hela organisation. En del av granskningen ska avse 
styrelsens verksamhetsstyrningsrapport. Den delen av granskningen ska fokusera på att 
verksamhetsstyrningsrapporten i allt väsentligt speglar de verkliga förhållandena i 
föreningen.

Föreningsgranskarna bör också genomföra en fördjupad granskning på ett eller flera 
områden som är relevant för verksamhetens tillämpning av Koden. Valda frågeställningar 
och varför dessa valts ska anges i granskningsrapporten. Frågeställningar som skulle 
kunna vara aktuella för fördjupad granskning är hur verksamheten bedrivs för att uppnå 
medlemsnytta, följsamhet mot stämmobeslut och processer för medlemsdemokrati.

GENOMFÖRANDE AV UPPDRAGET
Uppdraget ska utföras utifrån OK:s stadgar, Koden och denna arbetsordning. Även 
Svensk Kooperations ”Vägledning för rollen som granskare ur ett medlemsperspektiv” bör 
utgöra utgångspunkt.

För att kunna agera självständigt och oberoende ska Föreningsgranskarna ha tillgång till 
relevant information om verksamheten. Föreningsgranskare kan vid behov erbjudas 
utbildning/introduktion till OK:s verksamhet och till uppdraget.

För att uppnå en bred och relevant granskning krävs både god planering och att 
tillräckligt med tid avsätts för uppdraget. För att granskningen över tid ska bli så bra som 
möjligt behöver Föreningsgranskarna en flerårsplan. Flerårsplanen ska utgöra grund för 
den årliga och precisa granskningsplanen. Flerårsplanen ska varje år förlängas med ett år 
och får justeras om behov uppstår. Aktuell flerårsplan ska lämnas vidare till efterträdande 
Föreningsgranskare och ska (på anmodan) visas upp för OK:s föreningsstämmas 
valberedning.

Underlag för granskningen kan vara protokoll, OK:s Policysamling och andra styr-
dokument, intervjuer med OK:s ledning. Föreningsgranskarna ska ha en kontinuerlig 
dialog med ordförande och vd.

Föreningsgranskarna ska medverka vid föreningsstämma, ägarträffar och medlemsmöten, 
för att stärka dialogen mellan Föreningsgranskare, övriga förtroendevalda och 
medlemmar.
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Föreningsgranskarna ska efter avstämning med OK:s ledning ges möjlighet att själva ta 
upp relevanta frågeställningar vid ägarträffar.

Föreningsgranskarna ska delta i minst ett styrelsemöte per år.

Föreningsgranskarna ska, för styrelses och vd:s planering och förberedelse, också föreslå 
en plan för genomförande av de delar av granskningen som inbegriper eller är i behov av 
stöd från verksamheten.

Föreningsgranskarna ska kallas till möten som är nämnda i plan för genomförande.

Föreningsgranskarnas arbete ska dokumenteras för att säkerställa kontinuitet och  
Föreningsgranskarnas uppfyllande av flerårsplan (eller behov av justering av flerårs-
planen).

RAPPORTERING
Föreningsgranskarna ska lämna en rapport över granskningen till stämman. Rapporten 
ska övergripande beskriva genomförd granskning och betydelsefulla frågor samt ett 
uttalande om styrelsens verksamhetsstyrningsrapport är upprättad enligt Koden. 
Rapporten ska lämnas i så god tid att den kan bifogas kallelse och handlingar inför 
föreningsstämma.

Förutom den skriftliga granskningsrapporten är Föreningsgranskarna fria att kommunicera 
viktigare iakttagelser och slutsatser med styrelsen och vd.

21.a) Val av revisionsbolag
Till revisionsbolag är KPMG upphandlat.

21.b) Val av föreningsgranskare tillika förtroendevalda revisorer  
 och suppleanter

Torbjörn Rigemar  (Omval)

Född: 1957
Ort: Västra Frölunda
Utbildning: Gymnasieutbildning. Styrelseakademins styrelse-
utbildning, diverse utbildningar i rollen som kassör och revisor.
Erfarenhet och uppdrag: Förtroendevald revisor i OK ekonomisk
förening. Vice ordförande i Stadsrevisionen Göteborg och
lekmannarevisor i Göteborgs Stadshus AB, Göteborgs Spårvägar AB samt
GS Kollektivtrafik AB. Revisor i Förvaltnings AB Järntorgskvarteret. Revisor i
fem ideella föreningar varav två distriktsorganisationer.
Ledamot i KF valberedning. Sammankallande och ledamot i Coop Väst
valberedning.
Tidigare: Har tidigare arbetat på dåvarande LO-distriktet Göteborg samt
som ombudsman och kassör på IF Metall Göteborg. Suttit i styrelsen och
dess verkställande utskott i LO-distriktet Västsverige och IF Metall
Göteborg. Varit revisorsersättare i KF.
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Ann-Sofie Andersson (Omval)

Född: 1956
Ort: Östersund
Utbildning: 3-årig gymnasieutbildning. Ledarskapsutbildning via 
SKL (Sveriges kommuner och landsting).
Erfarenhet och uppdrag: Ombudsman Hyresgästföreningen 1989–
2004, ledamot kommunfullmäktige 1985–2019. Ordförande Miljö och 
Samhällsnämnden 1995–2004. Vice ordförande och kommunalråd 
2004–2010, Kommunstyrelsens ordförande och kommunalråd 2010–2019, 
Styrelseordförande Jämtkraft AB 2011–2019.

Fanny Persson (Nyval)

Född: 1983
Ort: Uppsala
Utbildning: Strategistk Kooperativ styrning, Svensk Kooperation 
(pågående). Kooperativ ledarskapsutbildning Jakobsbergs 
Folkhögskola, Medie- och kommunikation, statskunskap och 
sociologi vid Uppsala Universitet
Utbildning: Projektledare medlemsdemokrati Coop Sverige
Erfarenhet och uppdrag: Medlemschef KF, varumärkesstrateg KF, 
kommunikatör Konsumentföreningen Svea. Styrelseledamot Fonus. Tidigare 
styrelseledamot VI-skogen och ABF.

Kent-Ove Ulander (Nyval)

Född: 1963
Ort: Sundsvall
Utbildning: Folkhögskola Folkbildning
Arbete: IT Chef, Arbetarnas Bildningsförbund.
Erfarenhet och uppdrag: Anställd av ABF med olika roller sedan 1988. 
Jag har inte haft uppdrag inom OK ekonomisk förening tidigare, däremot 
diverser ideella uppdrag inom arbetarrörelsen samt som förtroendevald i 
Kramfors och Sundsvalls kommun. För närvarande styrelseledamot i 
Sundsvall Elnät AB och Servanet AB.
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22. Val av ledamöter i föreningsstämmans valberedning och  
 sammankallande efter förslag av valberedningskommittén

Mårten Lilja (Omval)

Född: 1960 
Ort: Enskede
Inträde i valberedning: 2022
Utbildning: Jur.kand Stockholms universitet
Arbete: Konsult
Tidigare: Vice vd Riksbyggen ,Kommunikationsdirektör Riksbyggen, 
Statssekreterare Miljö & Samhällsbyggnadsdepartementet, 
Informationschef HSB Stockholm.

Mikael von Krassow (Omval)

Född: 1963
Ort: Munka Ljungby
Inträde i valberedning: 2022
Utbildning: Samhällsvetarlinjen Lunds universitet.
Andra uppdrag: 2:e vice ordförande Beredning Hållbarhet 
Ängelholms kommun och ledamot i Primärvårdsnämnden Region Skåne. 
Tidigare: Ledamot i OK valberedningskommitté och sammankallande 
OK-råd Norra Skåne, Ledamot COOP Medlems syd och 1:e vice ordförande 
Beredning Samhällsbyggnad Ängelholms kommun.

Magdalena Nour (Omval)

Född: 1971 
Ort: Skanör
Inträde i valberedning: 2023
Utbildning: Magisterexamen i statsvetenskap och media- och 
kommunikation, kandidatexamen i arabiska, franska och 
Mellanösternkunskap samt ekonomiutbildning från EFL, Lunds universitet 
och sälj- och ledarskapsutbildningar på IMD, Hyper Island och Anna Lindh 
Academy m.m
Arbete: Hållbarhetsstrateg / Hållbarhetschef på Malmö FF
Tidigare: Den första delen av mitt arbetsliv handlade om bemanning, 
rekrytering, försäljning och strategisk kompetensförsörjning i världens 
största HR-partner, Adecco. Sedan sju år tillbaka är det hållbar utveckling i 
alla dess former som fyller mitt arbetsliv, med speciellt fokus på social och 
ekonomisk hållbarhet. Som föreningsmänniska har jag bl a varit styrelse-
ledamot i lokala Rädda Barnen, CSR Skåne och aktiv i Mentor Sverige, men 
också varit ungdomstränare och domare. Sedan sex år tillbaka har jag 
politiska uppdrag i både kommunala och regionala styrelser och nämnder.
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Bodil Hansson (Omval)

Född: 1976 
Ort: Sundsvall
Utbildning: Kandidatexamen i rehabiliteringsvetenskap.
Arbete: Opinions- och medlemsutvecklare HSB Södra Norrland.
Tidigare: Kommunalråd (S) Sundsvalls kommun 2020–2023, vice 
ordförande kommunstyrelsen 2014–2020, ersättare i Social-
demokraternas verkställande utskott 2017–2023, förste ombudsman 
Socialdemokraterna Västernorrland 2010–2014, ordförande i fastighets-
nämnden 2009–2010, assistent/ombudsman SEKO Västernorrland 
1998–2009.

Jan Peter Bergkvist (Omval)

Född: 1957
Ort: Bromma
Utbildning: Naturvetenskapligt gymnasium, flertalet ledar-
utbildningar vid Scandic Business School, Disney University, Hilton 
University.
Arbete: Vd Sleepwell
Andra uppdrag: Vice Ordförande i statliga bolaget MISAB, Ordförande i 
Stockholm Water Prize, Founder’s Council. Tidigare bland annat Vice 
President Hållbarhet på Scandic och miljöchef på Hilton International 
 

23. Information om val av ägarombud i valberednings -  
 kommittén

PRESENTATION AV VALDA ÄGAROMBUD TILL VALBEREDNINGSKOMMITTÉ

Tidsplan för nominering och röstning till OK ekonomisk förenings valberednings-
kommitté
9 -25 april Du som ägarombud har möjlighet att nominera.

29 april-9 maj Röstningen är öppen och alla ägarombud ombeds rösta på två personer.

12 maj  Namnen på de två personer som fått flest röster publiceras på hemsidan.

21 maj  De två personer som fått flest röster presenteras på föreningsstämman.

Både den som nominerar/röstar och de personer som du nominerar måste ha blivit 
valda som ordinarie ägarombud 2023. Både nominering och röstning sker på Mitt 
OK.
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24. Av föreningsstyrelsen hänskjutna ärenden

AV FÖRENINGSSTYRELSEN HÄNSKJUTNA ÄRENDEN
a) Stadgeändringar

b) Etisk kod

a) Stadgeändringar

3.1  INTRÄDE
Medlemskap kan beviljas person som är bosatt inom EES-området folkbokförd i Sverige 
eller svensk medborgare och som är villig att främja föreningens ändamål och 
värdegrund. Även företag och organisationer som vill främja föreningens ändamål kan bli 
medlemmar. Till medlem antas den, även juridisk person, som kan förväntas deltaga i 
föreningens kooperativa verksamhet och bidra till föreningens ändamål.

Föreningsstyrelsen bestämmer hur ansökan om medlemskap ska göras samt av vem 
ansökan ska prövas och avgöras.

Den som har förvärvat en medlems andel i föreningen genom bodelning, arv eller 
testamente har inte rätt att inträda i föreningen med stöd av gällande lagstiftning för 
ekonomiska föreningar.

3.2 VILANDEFÖRKLARING
Medlem som under en sammanhängande period av sju år inte gjort registrerade köp eller 
på annat sätt visat att hen deltar i föreningens verksamhet kan efter föreningsstyrelsens 
beslut läggas till ett register över vilande medlemmar.

3.3 UTTRÄDE
Medlem som vill säga upp sitt medlemskap i OK ska anmäla det skriftligen till OK, med 
skriftligen avses även e-post eller annan elektronisk anmälan.

3.4 UTESLUTNING
En medlem får uteslutas om medlemmen:

a) missbrukar sitt medlemskap eller, bryter mot föreningens stadgar eller 
motarbetar föreningens ändamål, värdegrund, utveckling eller på annat sätt skadar 
föreningen eller grovt har åsidosatt sina skyldigheter mot föreningen, eller 

b) under en sammanhängande period om tio år inte genomfört några registrerade 
köp eller på annat sätt visat att hen inte längre deltar i föreningens verksamhet, eller

c) inte längre uppfyller de krav som med hänsyn till arten och omfattningen av 
föreningens verksamhet bör ställas på medlemmarna.

Föreningsstyrelsen fattar beslut om att utesluta en medlem med stöd av a) eller b) ovan. 

Föreningsstämman fattar beslut om att utesluta en medlem med stöd av c) ovan. Före 
sådana beslut bör medlem underrättas skriftligt och ges tillfälle att yttra sig.
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4.2 INSATS- OCH SPARKONTO MEDLEMSKONTO
När OK beviljat medlemskap läggs ett insatskonto och ett sparkonto medlemskonto upp 
för medlemmen. Medel på insatskontot är bundna så länge medlemskapet består. Om 
medlem inte har betalat hela insatsen dras pengarna årligen från erhållen återbäring och 
ränta till dess halva insatsen betalats. Därefter överförs hälften av ränta och återbäring till 
insatskontot och hälften till sparkontot medlemskontot till dess hela insatsen betalts.

Återbäring på köp och ränta på insatsen sätts in på medlemmens sparkonto 
medlemskonto. Medlen på sparkontot medlemskontot disponeras fritt av medlemmen.

5.1 MEDLEMS RÄTTIGHETER
OK ska fortlöpande informera medlem om föreningens utveckling.

Medlem har rätt att delta med en röst vid val av ägarombud och av regionens val-
beredning.

Medlem har rätt att få ärende som berör föreningen behandlat på ordinarie förenings-
stämma. Förslaget ska formuleras i en motion som skickas till föreningsstyrelsen senast 
den sista februari. Motionen ska innehålla medlemmens namn. Medlemsnummer eller 
personnummer samt medlems hemort.

Medlem får årligen uppgift om ränta och tillgodohavande på sina insats- och sparkonton 
medlems konton samt om återbäringsberättigade köp för året och hur återbäringen har 
beräknats.

 7  FÖRENINGENS ORGAN
I. Föreningsstämma

2. Föreningsstyrelse

3. Vd

4. Föreningsstämmans valberedningskommitteé

5. Föreningsstämmans valberedning

6. Revisorer

7. Föreningsgranskare

 Medlemsmöte

8. Regionens valberedning

9. Regionens OK-råd
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8.1 FÖRENINGSSTÄMMANSBEFOGENHETER OCH    
 ÄGAROMBUD

ÄRENDEN VID ORDINARIE FÖRENINGSSTÄMMA
Ordinarie föreningsstämma hålls varje år, senast sex månader efter räkenskapsårets 
utgång. Följande ärenden ska förekomma:

I. Stämmans öppnande

2. Val av mötesfunktionärer

a. Ordförande, samt anmälan av ordförandens val av sekreterare

b. två justerare

c. två rösträknare

3. Upprättande och fastställande av röstlängd

4. Godkännande av dagordning

5. Godkännande av arbetsordning underföreningsstämman

6. Fråga om kallelse till stämman har skett i behörig ordning

7. Föreningsstyrelsens årsredovisning

8. Revisorernas berättelse

9. Fastställande av föreningens och koncernens resultaträkning och balansräkning

10. Fråga om disposition av föreningens överskott eller täckande av eventuell förlust

11. Verksamhetsstyrningsrapport

12. Föreningsgranskarnas rapport

13. Fråga om ansvarsfrihet för styrelseledamöterna och verkställande direktören

14. Godkännande av förslag till principer för ersättning och andra anställningsvillkor  
 inom OK

15. Fastställande av arvoden och ersättningar till styrelse, revisorer och    
 föreningsstämmans valberedning

16. Fastställande av valordning för nästa ordinarie föreningsstämma

17. Fastställande av antal styrelseledamöter inklusive ordförande

18. Val av föreningsstyrelsens ordförande

19. Val av styrelseledamöter

20. Fastställande av arbetsordning för föreningsgranskare

21. Val av revisorer och föreningsgranskare

a) Revisionsbolag

b) Två förtroendevalda revisorer tillika föreningsgranskare och två suppleanter

22. Val av ledamöter i föreningsstämmans valberedning och sammankallande efter  
 förslag av valberedningskommitteén
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23. Information om val av ägarombud i valberedningskommitteén

24. Av föreningsstyrelsen hänskjutna ärenden

25. Motioner

a) Uppföljning av motioner som bifallits under föregående föreningsstämma

b) Behandling av inkomna motioner

26. Stämmans avslutande

Om minst en tiondel av samtliga röstberättigade  begär det ska beslut enligt punkterna 9, 
10 och 123 skjutas upp till en fortsatt stämma. Sådan stämma ska hållas minst en och 
högst två månader därefter. Något ytterligare uppskov är inte tillåtet.

KALLELSE TILL FÖRENINGSSTÄMMA
Kallelse till föreningsstämma sker genom skriftligt meddelande till varje ägarombud 
tidigast sex veckor och senast två veckor före stämman. Kallelse samt stämmohandlingar 
översänds med brev eller e-post alternativt tillhandahålls elektroniskt på annat sätt.

Ledamot av föreningsstyrelsen, föreningens revisorer, föreningsstämmans valberedning 
och föreningsstämmans valberedningskommitteé ska kallas till stämman och har 
yttrande- och förslagsrätt men inte rösträtt.

8.3 RÖSTNING PÅ FÖRENINGSSTÄMMA
Beslut på stämma fattas med enkel majoritet om inget annat anges i dessa stadgar eller 
följer av gällande lagstiftning för ekonomiska föreningar. Om röstetalet blir lika avgörs 
röstningen genom lottning.

Varje medlem har rätt att nominera personer till föreningsstyrelsen, förtroendevalda 
revisorer tillika föreningsgranskare och föreningsstämmans valberedning. 
Nomineringarna ska vara OK tillhanda senast den 1 januari årligen. Efter den 1 januari har 
endast föreningsstämmans valberedning nomineringsrätt till föreningsstyrelsen och 
förtroendevalda revisorer tillika föreningsgranskare samt endast valberednings-
kommitteén nomineringsrätt till föreningsstämmansvalberedning.

Förslag till föreningsstyrelse, förtroendevalda revisorer tillika föreningsgranskare och 
föreningsstämmansvalberedning ska publiceras på hemsidan senast två månader före 
föreningsstämman.

Valberedningens förslag till personval ska distribueras till ägarombuden i samband med 
kallelsen till stämman. Till förslaget ska fogas lista över övriga nominerade.

Personval ska, om något ägarombud kräver det, ske med sluten röstning. Får två eller fler 
kandidater lika många röster avgörs valet genom lottning.

8.6 VAL AV VALBEREDNINGSKOMMITTEÉ SAMT DESS 
UPPDRAG
För att bereda valet av valberedning vid föreningsstämman utses en valberednings-
kommitteé bestående av två ägarombud och två av föreningsstyrelsen utsedda 
styrelseledamöter.

Ägarombud har nomineringsrätt till valberedningskommittén. Nominering ska vara 
föreningsstyrelsen tillhanda senast fyra veckor före föreningsstämman och 
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nomineringarna presenteras på föreningens hemsida före föreningsstämman. Val av de 
två ägarombuden i valberedningskommitté sker genom röstning på Internet.

Föreningsstyrelsen utser inom sig de två styrelseledamöter som ska ingå i 
valberedningskommitteén.

9.2 FÖRENINGSSTYRELSENS ANSVAR OCH BEFOGENHETER
Föreningsstyrelsen har hand om föreningens angelägenheter i enlighet med gällande lag 
och dessa stadgar samt föreningens i laga ordning tillkomna beslut. Föreningsstyrelsen 
företräder föreningen och verkställer föreningsstämmans beslut. Föreningsstyrelsen är 
också koncernens styrelse.

Föreningsstyrelsen har ansvaret för föreningens och koncernens organisation och 
förvaltningen av föreningens och koncernens angelägenheter.

Det åligger föreningsstyrelsen att särskilt se till

1. att föreningens och koncernens organisation är sådan att bokföringen sker lagenligt, 
betryggande och på ett sätt som möjliggör en säker överblick över föreningens 
ekonomiska situation,

2. att medelsförvaltningen och föreningens och koncernens ekonomiska förhållanden är 
underställd betryggande och ändamålsenlig kontroll,

3. att föreningens och koncernens rättsliga och skattemässiga förpliktelser iakttages,

4. att föreningen följer bestämmelserna i föreningens stadgar,

5. att följa utveckling och resultat i bolag där föreningen har ett betydande ägande,

6. att yttra sig över och lämna förslag till beslut beträffande inkomna motioner och att 
sända ut dessa tillsammans med övriga stämmohandlingar, samt

7. att inbjuda regionens OK-råd till informationsmöte minst en gång årligen.

Föreningsstyrelsen utser verkställande direktör och bestämmer anställningsvillkor.

Föreningsstyrelsen ska årligen fastställa arbetsordning för föreningsstyrelsen, 
ägarombud, regionens OK-råd, regionens valberedning och föreningsstämmans 
valberedning samt vd-instruktion och attestordning. 

Ledamot av föreningsstyrelsen kan inte väljas som ledamöter till föreningsstämmans 
valberedning.

12.1 REGIONINDELNING OCH VALORDNING
OK är indelat i högst 30 geografiska regioner. Antalet regioner fastställs av förenings-
stämman.

I varje region väljs ägarombud enligt paragraferna 8.1 och 11.5 12.5. Ägarombuden deltar i 
föreningsstämman och utgör tillsammans med valda ersättare regionens OK-råd.

På förslag av föreningsstyrelsen fastställer föreningsstämman valordningen för 
ägarombud.

Om det för en region inte nomineras fastslaget antal ägarombud för regionen eller 
regionens valberedning kan föreningsstämman på förslag från föreningsstyrelsen besluta 
om att region ska konsolideras med annan region.
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12.2 MEDLEMSMÖTE
Regionens OK-råd bjuder in medlemmarna inom respektive region till medlemsmöte 
minst en gång per år.

12.3 REGIONENS OK-RÅD
Regionens OK-råd består av regionens ägarombud och valda ersättare. Regionens OK-råd 
har till uppgift:

 att organisera och genomföra medlemsmöte,

 att handlägga de frågor som föreningsstyrelsen beslutar.

13  BOKSLUT OCH FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE
Föreningens räkenskapsår omfattar den 1 mars till den 28 februari (vid skottår den 29 
februari). Bokslut ska upprättas i enlighet med gällande lag och med iakttagande av god 
redovisningssed. Resultaträkning, balansräkning och förvaltningsberättelse ska vara 
undertecknade av föreningsstyrelsens ledamöter samt vd och ska vara revisorerna 
tillhanda senast två månader efter räkenskapsårets utgång.

15.3 ÖVRIGT
I övrigt gäller bestämmelserna i gällande lagstiftning för ekonomiska föreningar. 

Dessa stadgar är antagna den 231 maj 20245.

24.b) Förslag till Etisk kod för OK ekonomisk förening
OK ekonomisk förening (OK) är ett kooperativt företag vilket präglar vår organisation, 
vårt varumärke och vår strategi. OK har en stolt historia, byggt av många människor före 
oss och ska lämnas över till framtida generationer i enlighet med vårt syfte: ”Tillsammans 
styr vi resan mot ett hållbart samhälle. Vi gör det genom att skapa förutsättningar för 
smarta lösningar inom mobilitet och energi”

Allt vi gör, allt vi säger och hur vi förhåller oss till varandra påverkar oss, vår organisation 
och hur andra uppfattar oss. Att verka under vårt gemensamma varumärke innebär ett 
ansvar för varje enskild individ. Hur var och en av oss agerar idag skapar den ekonomiska 
förening vi är och i framtiden vill vara. Våra värderingar är vårt ramverk för det 
förhållnings sätt vi ska ha, gentemot varandra och våra intressenter:

• Vi äger tillsammans
• Vi delar på överskottet
• Vi agerar ansvarsfullt

Den etiska koden vägleder oss för att göra våra värderingar till handling i vår vardag. Den 
etiska koden riktar sig till oss som i någon roll företräder OK.
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Med omtanke om varandra och vår organisation
När vi verkar och företräder OK utgår vi från de kooperativa principerna, definierade av 
Svensk kooperation, om långsiktig medlemsnytta och demokrati.  Vi agerar med omtanke 
om sunda och säkra mötesformer och ett välkomnande klimat. Vi agerar för att bygga 
förtroende och vara goda förebilder.

Det innebär till exempel, men inte uteslutande, att:

• Vi möter andra med respekt och agerar inte på ett sätt som kan få någon att känna sig 
förminskad, förödmjukad eller hotad.

• Det är mottagaren som avgör hur våra ord och handlingar uppfattas.
• Vi säger ifrån när vi ser eller upplever någon form av kränkande beteende.
• Ledare tar ett särskilt ansvar för att facilitera konstruktiva dialoger som utvecklar vår 

organisation

Vi tar ansvar för vår gemensamma utveckling
Som företrädare sätter vi oss in i OK:s verksamhet och vår omvärld så att vi kan bilda oss 
en uppfattning om den framtida riktningen. Vi använder våra demokratiska processer för 
att föra fram våra ståndpunkter. Vi är en lärande organisation där vi vågar både utmana 
och ompröva våra perspektiv. Vi söker dialog för att förstå varandras behov och 
drivkrafter. Vi tar in nya perspektiv från medlemmar, medarbetare och vår marknad.

Det innebär till exempel, men inte uteslutande, att:

• Vi talar sakligt om OK och sätter oss in i våra ståndpunkter inom relevanta områden. 
Vi tar hjälp när vi själva saknar tillräcklig kunskap eller information.

• Vi har ett objektivt förhållningssätt i medlemsärenden.
• Vi är medvetna om att vårt uppdrag i OK kan komma i konflikt med andra uppdrag 

eller intressen, exempelvis arbete, politik eller föreningsuppdrag. Vi informerar 
valberedningskommittén, valberedningen, styrelsen, chef eller uppdragsgivare om en 
sådan situation riskerar att uppstå eller uppstår.

• Vi följer lagar, regler och åtaganden vi har gjort. Vi informerar 
valberedningskommittén, valberedning, styrelse, chef eller uppdragsgivare om 
händelser som kan påverka förtroendet negativt för oss uppstår.
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25. Motioner
a)  Uppföljning av motioner som bifallits under föregående 

föreningsstämma

b)  Behandling av inkomna motioner

25 a) Uppföljning av motioner som bifallits under föregående  
 föreningsstämma

M4 – VALBEREDARE LIKA VILLKOR FÖR ALLA NIVÅER

BAKGRUND
Enligt OK ekonomisk förening får ägarombud och valberedare för en region inte vara 
samma person. För att som ägarombud få bli valberedare i en region behöver 
ägarombudet avgå som ägarombud,

För att få vara valberedare till OK styrelse och valberedarkommitté kan man dock kvarstå 
som styrelsemedlem

FÖRSLAG

För att det inte ska uppstå diskussioner om jäv och partiskhet bör reglerna vara lika 
obereoende av var man finns i nivå i organisationen. Här behöver man se över de två 
styrelserollerna som stadgarna har inför valberedning till styrelse. Frisk blod ska kunna 
komma in i styrelsen genom att valberedare hämtas från andra håll så att den befintliga 
styrelsen inte mister två medarbetare under verksamhetsåret. Annars får två av 
styrelseledamöterna ersättas av ersättare.

Viktigt är ju att en valberedare också har uppgift att se till att föreningens verksamhet 
bedrivs på ett sätt som gör att styrelsen fungerar som den ska. Då bör rollerna särskiljas.

Undertecknad anser att reglerna bör vara lika för alla nivåer

Att stadgarna ändras så att de blir lika för styrelseledamöter som det är för ägarombud 
när det gäller dubbla roller. En styrelseledamot bör avgå om denne har fått rollen som 
valberedare till styrelsen.

Olle Sjögren, 1190857, Catharina Rehnfeldt, 4227726, Magnus Hunhammar, 5009940, Ylva 
Hedman, 5005805, Conny Mörke, 4862489, Leopold Malmkvist, Mats Heinerud, 615 2131

STYRELSENS UTLÅTANDE ÖVER MOTION 4
Motionärerna lyfter problematiken med att förtroendevalda behandlas olika beorende på 
var i organisationen man befinner sig. Föreningsstämman har vid tidigare tillfälle ändrat 
stadgarna så att ägarombud inte kan fungera som regional valberedare eller vice versa. 

När det gäller föreningens styrelse och föreningsstämmans valberedning finns inte detta 
förtydligat i stadgarna, vilket är inkonsekvent. Styrelsen delar således motionärernas 
förslag om att lika villkor ska gälla oavsett var i organisationen man befinner sig.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  bifalla motionen
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25 b) Behandling av inkomna motioner

M1. ÄGAROMBUDENS ÅRLIGA TRÄFF FÖR 
MOTIONSSKRIVANDE OCH DISKUSSIONER

BAKGRUND 
Att skriva en motion oavsett om det är enskilt eller i regionen har sina utmaningar i många 
hänseenden. Mot bakgrund av alla (eller snarare få) de motioner som under åren har 
lämnats in till föreningsstämman så talar det sitt tydliga språk att det finns ett behov utav 
dels utbildning och dels ett behov utav att kunna dela erfarenheter och forma tankar 
tillsammans. 

Motionsskrivande bör få ta sin tid och måste börja i tid så att motionen kan få delas med 
andra ägarombud för eventuella justeringar eller inputs. Motionsskrivande är en stor 
resurs som finns bland medlemmar och ägarombud och skall därmed inte underskattas i 
betydelsen att föra föreningen framåt. Behovet av att detta sker enbart med ägarombud 
och ev en extra resurs i form av föreläsare är viktigt då detta inte är ett tillfälle för stab 
eller styrelse. 

YRKANDE 

Att Styrelsen ger sitt godkännande till att vid ett tillfälle varje år (i god tid innan sista 
februari), förslagsvis mellan december – januari, ge ägarombuden och regionråd samt 
andra medlemsvalda möjlighet att i kluster om 3-4 regioner driva en fysik träff med 
ambitionen att skapa ett kvalitativt bättre motionsarbete. 

Träffen ska vara arvoderad och ske under en halvdag (4 tim) Träffarna organiseras helt 
utav en ansvarig per kluster med budget och redovisningsansvar. 

Motionen inlämnad av: 

Magnus Bergström Region 11 Medlemsnr. 2 271 361

U1. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT 
Att skriva motioner är ett av viktigt verktyg för att påverka en föreningsutveckling. 

Motionären lyfter vikten av utbildning och ett behov att kunna dela sina erfarenheter 
kring motionsskrivande. Detta skulle också kunna vara ett sätt att forma tankar 
tillsammans menar motionären.

Det finns idag goda möjligheter att som förtroendevald dela med sig av sina idéer och 
erfarenheter till andra förtroendevalda. Att tillsammans hitta möjligheter att skriva 
motioner över regiongränserna finns det idag inget som hindrar. Som förtroendevald har 
man som uppdrag att företräda medlemmarna, detta kan ske på många olika sätt, till 
exempel bjuda in medlemmarna till ”motionsstuga” som en medlemsaktivitet.

Styrelsen anser att det redan idag finns utrymme för de förtroendevalda att träffas för att 
skriva motioner, utan att det behöver skapas ytterligare ett forum kring detta.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  avslå motionen.



30   OK ekonomisk förening –  Föreningsstämma 2025   

M2. PRISVÄRD ÖVERGÅNG MELLAN OLIKA TEKNOLOGIER 
FÖR LADDINFRASTRUKTUR OCH TILLGÅNG TILL ADAPTRAR 
PÅ OKQ8 MACK

BAKGRUND
Medlemmen Ulf Blomgren är en inbiten Elbilsförare sedan 2004.

Han kör en lite äldre elbil. Nissan Leaf, en gång för inte så längesedan världens mest sålda 
elbil.

Genom föreningen Elbil Sverige så har Ulf kontakt med många andra elbilsförare. De är 
många som kör lite äldre elbilar som har ett snabbladdningsuttag som heter Chademo.

De har observerat och förfasat oss över att de flesta nya laddplatser, även OK:s stora 
satsning på att konvertera bensinstationer till laddplatser, inte innehåller någon möjlighet 
för att ladda via ett chademo-uttag.

Vi önskar att man bygger åtminstone ett chademo-uttag vid varje ny laddplats.

Alternativt så skall det komma en slags adapter som gör om CCS till chademo. Dessa 
kommer att bli ganska dyra varför det skulle vara lämpligt att det fanns en sådan vid varje 
station som tex OK:s medlemmar kunde låna gratis eller för en ringa kostnad.

YRKANDE

Att OK Ekonomisk förening verkar för en smidig och prisvärd övergång mellan olika 
teknologier för laddinfrastruktur på OKQ8 mackar.

Att OK Ekonomisk förening verkar för att det ska finnas adaptrar som är bakåt kompatibla 
med äldre elbilsfordon och kan användas med ny laddinfrastruktur på OKQ8 mackar.

Motionärer
Eric P. Stark, sammankallande OK Region 19 Göteborg

Ulf Blomgren, medlem (Elbil Sverige)

U2. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Omställningen till mer elektrifierade stationer rullar på för fullt på OKQ8:s stationer. 
Samarbetet med Skellefteå Kraft är lyckosamt och vi är nu den aktör med flest ladd 
ställen i Sverige. Den inriktning som valts är det som idag är standard, CCS kontakter. Det 
finns ett antal äldre elbilar som inte omfattas av denna standard, dessa uppskattas till 
mindre än fem procent av alla elbilar i Sverige. Att i sådant läge där vi expanderar kraftigt, 
lägga resurser på ”gammal” teknik är inte rätt prioritering. Vi kommer inte kunna 
tillfredsställa alla medlemmar med allt, ibland uppstår situationer som gör att man kan ta 
del av en stor del av medlemsnyttan men inte allt.

Det finns idag laddare på en del av våra stationer som inte är supersnabbladdare men väl 
klarar 50kwh, där det finns den efterfrågade handsken. Vilka dessa stationer framgår av 
OKQ8:s laddningsapp. 

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  anse motionen besvarad
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M3. MANDATFÖRDELNING MELLAN REGIONERNA

BAKGRUND
När föreningen ska fördela antalet ägarombud mellan regionerna så ska det göras 
proportionerligt utifrån antal medlemmar i regionerna. Med undantag av att alla regioner 
ska få ett grundmandat och ingen region ska få fler än tio ägarombud. Därutöver får 
regionerna ersättarplatser.

Det finns en region som har tio ägarombud fast man borde ha flera. Det beror på hur 
stadgarna är utformade. Föreningen kan lösa problemet på tre sätt – ändra på stadgarna 
så att taket försvinner, delar på stora regioner i två delar eller så krymper man befintlig 
region och föröver medlemmar till mindre regioner som ligger bredvid.

Motionären förespråkar den senare versionen. Det betyder i klartext att för region 14 
Stockholm blir av medlemmar till region 11 Nordvästra Stockholm, 12 Nordöstra 
Stockholm, 13 Sydöstra Stockholm samt 15 Sydvästra Stockholm. Det överförs så att 
region Stockholm förlorar medlemmar så att man ändå kan behålla 10 ägarombud.

Man behöver också ta hänsyn till att mottagande regioner inte får samma problem, det 
vill säga för många medlemmar hos sina regioner. Förslagsvis kan man använda 
postnummer för besluta vilka medlemmar som ska slussas till andra regioner.

Vid något tillfälle har föreningen reviderat stadgarna men gjort ett slarv- eller skrivfel som 
behöver rätta till det nästa gång man ändra stadgarna.

YRKANDE

Att styrelsen redovisar hur många medlemmar behöver flytta för att region 14 Stockholm 
ska bli underrepresenterar på föreningsstämman.

Att styrelsen lägger fram förändrad valordning för föreningsstämman så att antalet 
medlemmar i region 14 Stockholm motsvarar 10 ägarombud.

Att medlemmarna från region 14 flyttas över till region 11, 12, 13 samt 15.

Att ändra § 12.1 som hänvisar till ägarombudsval från § 11.5 (som inte finns) till § 12.5 som 
åsyftas.

Carl Henric Bramelid
2 11 354

M4. ANTAL ÄGAROMBUD PER DISTRIKT TILL 
FÖRENINGSSTÄMMAN FÖR EN REPRESENTATIV SPRIDNING 
ÖVER LANDET FÖR OK EKONOMISK FÖRENING
Inledning under punkt 2.2 i verksamhetsstyrningsrapporten 2023/2024 står det att 
styrelsen kontinuerligt ska utvärdera företagets demokratiska organisation och vid behov 
initiera förändringar.

Vilket vi anser ligger i linje med vår motions intention. En positiv utveckling är att vi växer 
med många nya medlemmar, men det för också med sig att vi som tillhör de mindre 
distrikten tappar ombud till föreningsstämman.

Det vi ser som en risk är att vi tapper mer kontakten med medlemmarna då avstånden 
ökar till representanterna, samt att inflytandet till föreningen minskar ju större avstånden 
blir till ägaombuden.
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Vi vill att styrelsen tar till sig dessa synpunkter och att motionen på stämman bifalls då vi 
anser att vi som kooperation ska vara gott representerade till OK ekonomisk förening och 
kooperativets värderingar.

VI YRKAR FÖLJANDE:

Att det införs ett tak på antal ägarombud per distrikt

Att det införs ett minimum med 3 ägarombud per distrikt.

Motionen inlämnad av Kristina Berneholm, Ulf Eriksson,  
Jonas Sundström och Ingvar Holgersson.

Region 17 Skaraborg

M5. MANDATFÖRDELNING

SYFTET MED MOTIONEN 
Att ha tydligare och effektivare valprocesser. 

BAKGRUND 
Det finns behov av ändringar av vissa formella regler kring ägarombudsvalen då antal 
ägarombud idag är okänt vid nomineringstillfället. 

MÅLSÄTTNING 
Mandatfördelning 

I § 8.1 framgår när och hur antal mandat varje region ska ha i ägarombudsvalet fastställs. 
Medlemsantalet i regionen i förhållande till övriga regioner ett visst datum avgör antal 
ägarombud i respektive region. Nuvarande lydelse om sista december är långt efter 
nomineringstiden och inte heller relevant då det är två månader före räkenskapsårets 
slut. Varför då välja just 31 december som bryttid? Då vore det bättre med ett datum 
innan nomineringstiden påbörjas så vet valberedningen från början vad som är målet med 
antal 

kandidater som minst behöver rekryteras. 

ATT-SATSER 

Ändra § 8.1 stycke 4 så att regionens antal medlemmar per sista oktober föregående 
kalenderår avgör antal mandat. 

Johan Björling 1725636 (region 15) 
Salem den 13 februari 2025 

Motionen stöds av följande medlemmar 
Christer Guteman 4905279 (region 15) 

Sven Eklund 5080898 (region 15) 
Motionen stöds även av OK-rådet i region 15

U 3-5. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Dessa tre motioner lyfter frågan om antalet ägarombud per region, vilket är en aktuell 
fråga då vi precis klarat av ett ägarombudsval. I ägarombudsvalet ska minst 121 ägar-
ombud tas fram.
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Styrelsen tillsatte våren 2024 en parlamentarisk utredning för att se över hur OK 
ekonomisk förening ska vara organiserad i framtiden. Till föreningsstämman 2026 ska 
utredning lämna sitt förslag för beslut.

Styrelsen håller till viss del med motionärernas förslag om hur man ska kunna dela in 
regionerna och antal ägarombud i framtiden, men vill inte föregå den parlamentariska 
utredningen och dess arbete under hösten. Styrelsens förslag är att motionerna skickas 
till den parlamentariska utredningen. 

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  anse motionerna besvarade

M6. AKTIVITETSBANK FÖR MEDLEMSAKTIVITETER
Vi föreslår att styrelsen för OK Ekonomisk Förening upprättar en aktivitetsbank med olika 
typer av aktiviteter som Ägarombuden kan genomföra på OK/Q8 stationer i samband 
med medlemshelger och andra lokala samlingar och event där det passar att OK 
ekonomisk förening närvarar. 

EXEMPEL PÅ OLIKA TYPER AV AKTIVITETER:
• Medlemsskapet - återbäring och medlemsnytta 
• Medlemsskapet - påverkan
• OK och hållbarhetsmål
• Rekrytering av nya förtroendevalda

BAKGRUND:
Inför varje medlemshelg så råder det ganska stor förvirring kring vad vi ska göra på 
medlemshelgen. Finns det tema? Finns det material? Finns det giveaways?

Med några tydligt paketerade aktiviteter som funkar att använda på såväl medlemshelg 
som andra typer av events så blir det enklare för oss Ägarombud att engagera oss och 
genomföra aktiviteter. Vi blir också snabbare trygga i att delta i en medlemsaktivitet med 
tydlig beskrivning. I regioner med många ägarombud så kan vi enklare dela upp oss på 
flera stationer. Vi kommer att vara mer förberedda när det är dags att genomföra en 
medlemsaktivitet och vi kan leverera ett bättre genomförande till stationer och 
medlemmar. 

FÖRSLAG TILL BESLUT OCH HANDLINGSPLAN:

• Att Styrelsen uppdrar åt kansliet att ta fram minst 2 standardiserade 
medlemsaktiviteter med tydlig beskrivning och färdigt material att beställa. 

• Att standardiserade medlemsaktiviteter publiceras på sidan för ägarombud
• Att möjlighet till utvärdering av aktivitet ska finnas för att säkerställa kontinuerligt 

förbättringsarbete.

SYFTE:
Ge regionråden och Ägarombuden möjlighet att planera sina engagemang i föreningens 
verksamhet.

Göra det lättare för Ägarombuden att delta i medlemsaktiviteter.

Höja kvaliteten på Ägarombudens aktiviteter.
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Förslagsställare: 
Region 14

Anna Fernström, medlemsnummer 4945018
Catharina Rehnfeldt, medlemsnummer 4227726 

Ylva Hedman, medlemsnummer 5005805
Jonas Larsson, medlemsnummer 2715979

Conny Mörke, medlemsnummer 486248

U6. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionärerna beskriver att de upplever en svårighet med att veta vad de ska göra på 
medlemshelgen.

Medlemshelgen delar vi tillsammans med OKQ8 vilket gör att vi inte har full rådighet över 
vilka erbjudanden eller aktiviteter som finns på stationerna. Att kunna ha en 
aktivitetsbank för medlemsaktiviteter är ett bra förslag. Vi har försökt att sprida goda 
exempel på medlemsmöten via kalendern på Mitt OK, men att göra en dedikerad yta för 
medlemsaktiviteter är bra. 

Styrelsen föreslår dock att, innan vi skapar denna yta att ni som är förtroendevalda är 
med och kommer med förslag på teman. 

Styrelsen uppdrar till staben att skapa en enkät för att få ägarombudens syn på vilka 
aktiviteter som man vill göra.

Styrelsens föreslår föreningsstämman besluta 

Att  bifalla motionen 

M7. ÅRSPLANERING OCH TIDSRAMAR FÖR 
MEDLEMSAKTIVITETER

BAKGRUND
En välplanerad och tydlig årsplanering är avgörande för att regionråden ska kunna 
planera sin tid och engagera sig i föreningens verksamhet på bästa sätt. Detta skapar 
också förutsättningar för en högre närvaro och delaktighet vid de aktiviteter som 
anordnas. Vid senaste medlemshelgen kom datum ut precis innan den skulle gå av 
stapeln - och stationerna hade inte heller fått information i tid. Vi hade inga giveaways 
och stationen hade inget att erbjuda medlemmarna. Det är svårt att hitta information på 
hemsidan. En sökning på årshjul gav inga träffar, dokumenten på hemsidan är inte 
uppdaterade. 

FÖRSLAG TILL HANDLINGSPLAN
Styrelsen tar fram en övergripande årsplan med datum för alla medlemsaktiviteter vilken 
läggs upp på Mitt OK i augusti samt ser till att Mitt OK är uppdaterad med gällande 
information.

SYFTE: 
• Ge regionråden möjlighet att planera sina engagemang i föreningens verksamhet. 
• Minska risken för krockar mellan olika aktiviteter och göra det lättare för råden att 

delta. 
• Höja regionrådens delaktighet och engagemang i föreningens aktiviteter. 
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FÖRSLAG TILL BESLUT

Vi föreslår att styrelsen för OK Ekonomisk Förening upprättar en detaljerad årsplanering 
som ska kommuniceras till regionråden i god tid före verksamhetsårets början. 
Årsplaneringen ska innehålla specifika datum för viktiga medlemsaktiviteter. Förutom 
datum för föreningsstämma och dialogträffar som brukar vara klara i god tid, så behöver 
datum för medlemshelger och eventuella övriga aktiviteter komma med då det är vid de 
tillfällena som vi har stor möjlighet att träffa våra medlemmar. 

Förslagsställare: Region 14 den 22/1 2025 Catharina Rehnfeldt, medlemsnummer 4227726 
Anna Fernström, Medlemsnummer 4945018 Jonas Larsson, medlemsnummer 2715979 

Conny Mörke, medlemsnummer 4862489

U7. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionärerna efterfrågan en tydlig årsplanering för att OK-råden ska kunna göra en bra 
planering av sin verksamhet under verksamhetsåret. Sedan tidigare finns det ett årshjul 
framtaget som ska underlätta OK-rådens planering, detta kan självklart utvecklas 
ytterligare. 

Vissa av aktiviteterna har vi inte full rådighet över själva vilket gör att det kan vara svårt 
att få datum klara för ett helt verksamhetsår, men självklart ska vi ha så god 
framförhållning som möjligt för att underlätta planeringen.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  bifalla motionen

M8. ÖKA KUNSKAPEN HOS ÄGAROMBUD FÖR ATT KUNNA 
REPRESENTERA MEDLEMMARNA PÅ BÄSTA SÄTT I ETT 
KOOPERATIVT SAMMANHANG 

BAKGRUND
Det är viktigt att ägarombuden är väl förberedda att representera både medlemmarna 
och OK-föreningen. Särskilt viktigt är det nu inför viktiga beslut och senaste nyheter 
kopplade till den gröna omställningen och den växande autoritära utvecklingen i världen.

Idag finns det viss utbildning på ”mitt OK”.

Den behöver utvecklas och förstärkas med regionala fysiska möten där OK – ekonomisk 
förening bjuder in sina förtroendevalda till kurs som leder till diplomering och certifiering, 
vilket säkerställer att de har de grundläggande kunskaper som krävs.

Ägarombuden kan lära tillsammans om hur vi äger tillsammans så att ägarombuden kan 
representera sina medlemmar och organisationen på bästa sätt.

YRKANDE

Styrelsen inrättar en årlig utbildning enligt ovan som gör ägarombuden diplomerade och 
certifierade.

Innehåll i utbildningen:

1. kooperativa värderingar och kooperativ historia.

2. transport- och energibranschen
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3. hållbarhet och den gröna omställningen

4. OK ekonomisk förening verksamhet och organisation nu.

5. de centrala frågorna i OK-organisationen.

6. Samverkan - hur gör man inspirerande verksamhet för och med medlemmar

Olle Sjögren
Medlemsnummer

01190857

U8. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT 
Motionären lyfter vikten av att ägarombuden är väl förberedda att representera både 
medlemmarna och OK-föreningen. Att ägarombuden ges utbildning för att klara 
uppdraget anser vi både vara viktigt och självklart. Styrelsen har under det senaste året 
gjort en satsning för att ägarombuden ska få en större kunskap om vad uppdraget som 
ägarombud innebär, om föreningens verksamhet, kooperativa värderingar m.m. I år har vi 
genomfört Introduktionsutbildning för ägarombud, Utbildning OKQ8 Retail och B2B och 
kooperation då, nu och i framtiden. Det finns många tankar om vad som ska finnas med 
vid utbildning av ägarombuden. 

Styrelsen stödjer motionärens förslag om att inrätta en särskild utbildning för ägar-
ombuden, men vill dock inte föregå den parlamentariska utredningen.

De föreslagna ämnena är bra och kanske är de som kommer finnas med i en kommande 
utbildning för ägarombud. Styrelsen vill också att formen för utbildningen ska vara 
öppen, vilket möjliggör att den kan vara både fysisk eller digital.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  anse motionen besvarad och uppdrar till den parlamentariska utredningen att 
beakta motionen i sitt uppdrag.

M9. ORT FÖR MÖTEN 

SYFTET MED MOTIONEN 
Att öka medlemmarnas och de förtroendevaldas känsla av att föreningen syns och verkar 
lokalt där man bor. 

BAKGRUND 
De senaste åren sker föreningsstämma och dialogträffar alltid i Stockholm. Det innebär 
att många och långa resor tas inför mötena av de förtroendevalda i de flesta regioner 
utom just regionerna i Stockholms län. Varför är det bra att alla möten alltid hålls i 
Stockholm (eller i AB-län)? Det skulle vara intressant att besöka andra regioner ibland och 
så var det också för 8 år sedan och tidigare. Då alternerade stämmorna exempelvis 
mellan åren i vilken ort de hölls i. Även dialogträffarna/utbildningarna skedde på olika 
orter runt om i landet. I senare tid har t.ex. Örebro varit ort för föreningsstämma och i 
Hässleholm och Sundsvall har dialogträff/utbildning för valberedare skett. 

Man skulle också kunna utveckla mötesformen genom olika lokala besök på mackar eller 
andra verksamheter något som den regionens OK-råd skulle kunna arrangera. 
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MÅLSÄTTNING 
Vi behöver vara en förening som syns runt om i landet och inte bara har möten i 
Stockholm. 

ATT-SATSER 

Att styrelsen framöver kallar till stämmor, dialogträffar och andra möten på olika orter 
runt omkring i regionerna. 

Johan Björling 1725636 (region 15) 
Salem den 27 februari 2025 

Motionen stöds av följande medlemmar 
Christer Guteman 4905279 (region 15) 

Sven Eklund 5080898 (region 15)

U9. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionären föreslår att föreningsstämman och andra aktiviteter ska genomföra på andra 
orter än Stockholm. Styrelsen har under de senaste åren genomfört aktiviteter i mindre 
grupperingar runt om i landet och planerar även så till hösten. 

När det gäller att de flesta aktiviteterna hamnar i Stockholm har det flera anledningar, 
framförallt för enkelheten att ta sig till Stockholm. 

Styrelsen behöver ha rätten att utfirån hur behovet ser ut, kunna kalla till möten på den 
ort som den anser lämpligast för uppgiften. Den avvägning som görs idag är utifrån 
målgrupp, syfte och ekonomi och styrelsen kommer att beakta motionärens synpunkt vid 
planering av framtida träffar.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  anse motionen besvarad

M10. ÄNDRING AV VALPROCEDUR

SYFTET MED MOTIONEN 
Är att kandidaterna till ägarombud och ersättare för ägarombud ska veta i förväg vad de 
kan väljas till samt att stärka de regionala valberedningarnas roll. 

BAKGRUND 
Nuvarande valsystem innebär att kandidaterna inte vet i förväg om de blir ägarombud 
eller ersättare. Det är röstetalet i medlemsomröstningen som avgör. Som valberedning 
ska vi föreslå OK-rådets sammansättning och vid behov föreslå justeringar av det. I dag är 
vi bakbundna av valproceduren i och med att medlemsomröstningen styr helt. Vår roll, 
att föreslå ändring av OK-rådets sammansättning när det behövs, omkullkastas ju i de fall 
vilken medlem som helst kan kandidera och locka röster och på så sätt köra över 
valberedningens förslag. I de fallen är kanske kandidaten inte ens intervjuad (trots försök 
till kontakt från valberedningens sida). 

Vi kan helt enkelt föreslå en eller flera personer till ägarombud men de väljs till ersättare 
istället. Samtidigt kan föreslagna ersättare väljas till ordinarie. Vi har sett det flera gånger 
hända att personer valdes till ”fel” post antingen inte känner sig motiverad att fortsätta 
sitt uppdrag eller att personen inte klarar av sitt uppdrag till följd av 
medlemsomröstningen. 

Dessutom har dels anställda inom koncernen valts till ägarombud trots att de inte är 
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valbara enligt stadgan och det har visat sig att ägarombud betett sig olustigt på möten 
eller i kontakt med anställda och förtroendevalda. När således fel ägarombud väljs skadas 
demokratin och en bidragande faktor är att en kandidat som är helt ny och okänd har 
samma möjlighet att bli vald även om personen inte tar kontakt med valberedningen innan 
eller är nåbar när valberedningen ska göra intervjuer. 

När val av ägarombud och ersättare sker vartannat år, och de valda tillsammans utgör 
OK-rådet under en mandatperiod om två år, kan det bli drastiska förändringar i OK-rådens 
sammansättningar. Det kan vissa valår bli många nya vilket ställer krav på utbildning och 
inläsning samtidigt som erfarenheter hos de som avgår förloras. Det kan vara till nackdel 
om många väljs om år efter år för att sedan bytas ut till många nya. Bättre vore om en 
mindre andel nya kom varje val och successivt bidrar till förnyelse och föryngring av 
OK-råden.

Målsättning Ändra valproceduren så att valen av ägarombud och ersättare sker var för sig. 
Alltså att kandidater till ersättare inte automatiskt väljs till ordinarie. Väljarna får således 
rösta på ordinarie med det antal aktuell region har och sedan rösta på det antal ersättare 
som ska väljas. Det är enkelt att göra två omröstningar på hemsidan. Kandidaterna får 
välja om de ställer upp i bara den ena eller båda två. Men de kan bara väljas till ett 
uppdrag. Exempelvis kan en region som har 10 ordinarie platser och 5 ersättare ha 16 
kandidater totalt. 12 kandidater vill vara ordinarie eller ersättare och ställer upp på båda 
valen medan 4 bara kandiderar till ersättare. 10 av 12 kandidater väljs då till ordinarie enligt 
röstetalets utfall. De två som inte valdes till ordinarie finns med tillsammans med de fyra 
som bara kandiderade till ersättare. Då väljs 5 av de 6 kandidaterna enligt röstetalets 
utfall. På det här sättet blir det tydligare vad man ställer upp på som kandidat. 

För att minska risken för att hela styrelsen avgår vid ett val och alla på så sätt är nyvalda 
har många föreningar ett system med växelvisa val. Hälften av ordinarie och hälften av 
ersättare väljs vartannat år. I vårt fall skulle vi kunna ha val varje år då valberedningarna 
idag har två års mandat men valbereder inför val det ena året. Då skulle en region med 8 
ordinarie och 4 ersättare kunna välja hälften (4 ordinarie + 2 ersättare) ett år i taget. 
Mandatperioden är fortfarande två år men de som valdes ena året har ett år kvar när nästa 
val sker. Det skulle också gå att förlänga mandatperioden till fyra år men det är kanske 
svårare att locka kandidater om uppdragen är så långa i tid, förut var det ju ett år i taget 
och nu två år. 

ATT-SATSER 

Att stadgans § 12.5 ändras så att valen av ägarombud och ersättare sker var för sig. 

Att stadgans § 12.5 ändras så att hälften av ägarombud respektive ersättare väljs växelvis 
vartannat år med bibehållna mandatperioder om två år från respektive valår 

Johan Björling 1725636 (region 15) 
Salem den 27 februari 2025 

Motionen stöds av följande medlemmar 
Christer Guteman 4905279 (region 15) 

Sven Eklund 5080898 (region 15)

U10. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionären upplever problem med att de som kandiderar som ägarombud eller ersättare 
inte i förväg vet om de kommer bli valda till det ena eller andra uppdraget. 
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Det är så det fungerar i en demokrati, man kandiderar och sedan bereder valberedningen 
valet. Finns det fler kandidater än platser, så är det medlemmarna som bestämmer vem 
som blir vald.

Om valen delas skulle det enligt styrelsen försämra den demokratiska processen, likaså 
om mandattiderna saxas. Detta skulle leda till problem i regioner som inte har så många 
ägarombud.

Olika omröstningar för ordinarie ägarombud och ersättare är inte heller rätt väg att gå då 
styrelsen anser att det skulle att komplicera röstningsprocessen.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  avslå motionen

M11. VISSA ÄNDRINGAR I STADGAN AV REDAKTIONELL 
NATUR

SYFTET MED MOTIONEN 
Att tydliggöra och förenkla stadgan där det är otydligt vad som menas och rätta till 
felaktiga hänvisningar. 

BAKGRUND 
Flera redaktionella ändringar behöver göras då det som står i en paragraf inte stämmer 
med nästa. Det finns såväl språkliga fel som felhänvisningar då en paragraf som tagits 
bort fortfarande hänvisas till i en annan. Ytterligare tydliggöranden är att samma 
bestämmelse uttrycks i på varandra följande paragrafer. 

MÅLSÄTTNING 
I flera paragrafer benämns föreningen med ”OK” medan i § 2.1 anges att namnet är OK 
ekonomisk förening. Det anges också innan första paragrafen. Organisationsnummer 
saknas helt i stadgan samtidigt som Bolagsverkets stämpel och diarienummer framgår. 
Det är tvetydigt när namnet på föreningen först tydligt anges men sedan inte används 
mer i stadgan. Därför borde det förtydligas vad som är formellt namn och i det fall det är 
onödigt att upprepa det ange korrekt kortnamn inom parantes efter det formella namnet 
och organisationsnumret. Det bör framgå så tidigt som möjligt i stadgan. 

I paragraf 7 listas 10 föreningsorgan. 8 är förtroendevalda (grupper eller individuella 
poster) och 1 är det möte då ägarombud och ersättare tjänstgör. Dessutom anges 
medlemsmöte i listan. Medlemsmötet anges i § 12.2 som ett möte OK-rådet bjuder in 
medlemmarna till. Ingenstans framgår det att några beslut ska fattas på detta möte utan 
det är mest information och förkovring som avhandlas. Så på vilket sätt är ett 
medlemsmöte (som inte fattar beslut) ett föreningsorgan? Då borde dialogträffar och 
utbildningar samt de digitala informationsmöten som staben håller i också vara det 
eftersom att OK-råd, styrelsen eller staben bjuder in till sådana möten. 

I § 12.1 hänvisas det felaktigt till § 11.5 (upphörd paragraf som i nuvarande stadga är § 
12.5). Dessutom anges inte ersättare som tjänstgör när ordinarie ägarombud är 
frånvarande från stämman i meningen ”Ägarombuden deltar i föreningsstämman...”. 

Medlemsmöte ska OK-rådet arrangera och bjuda in medlemmarna till minst en gång 
årligen. Det framgår i både § 12.2 och § 12.3 vilket är onödigt när det kan skrivas tydligare 
och i bara en paragraf istället. 
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På flera ställen är det behov av en språklig genomgång. Stavfel, för få eller för många 
mellanslag förekommer liksom sid 7 där det är en sidbrytning för mycket och flera sidor 
börjar med slutet av en mening istället för att sidan inleds med ny paragraf. 

ATT-SATSER 

Att ändra stadgans inledning genom att lägga till organisationsnumret samt en parantes 
med att namnet förkortas ”OK” fortsättningsvis i stadgan. 

Ändra § 7 genom att ta bort punkten medlemsmöte. 

Att stadgan ses över språkligt så att redaktionella fel rättas till. 

Johan Björling 1725636 (region 15) 
Salem den 13 februari 2025 

Motionen stöds av följande medlemmar 
Christer Guteman 4905279 (region 15) 

Sven Eklund 5080898 (region 15) 
Motionen stöds även av OK-rådet i region 15

U11. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionären har rätt i att det behöver göras en redaktionell genomgång av stadgarna. 
Styrelsen håller till stora delar med om de förslag som motionären lägger. För tids 
vinnande har den därför redan till årets föreningsstämma lagt fram förslagen för beslut.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  anse motionen besvarad

M12. MEDLEMSKAP OCH MEDLEMSRÄTTIGHETER

SYFTET MED MOTIONEN 
Att det ska vara tydligare vilka som har rätt att vara medlemmar och vad medlemmarnas 
rättigheter är. 

BAKGRUND 
Det finns en otydlighet om vilka som har rätt att ingå medlemskap och varför. Det 
behöver också tydliggöras vad som är medlemsrättigheter då paragrafen är ofullständig. 
Det finns också skäl till att utöka medlemsrättigheterna. 

MÅLSÄTTNING 
I § 3.1 stycke 1 framgår att man ska vara bosatt inom EES-området för att bli medlem. Om 
föreningen är en svensk organisation borde kanske medlemmarna också vara svenska 
(svenskt medborgarskap är en av flera definitioner av svensk). Och man kan vara svensk 
och ändå bo utomlands. Då ska man ändå kunna vara medlem i OK men varför får man i 
så fall bara vara bosatt inom EES och inte resten av världen? Utlandssvenskar (som har 
svenskt medborgarskap) som exempelvis bor i Brasilien har inte möjlighet till medlemskap 
(för att de inte bor inom EES) men kinesiska medborgare (utan koppling till Sverige) som 
bor i Tyskland har möjlighet till medlemskap (för att de är bosatta inom EES). Är det 
meningen? Det borde ju antingen framgå i paragrafen att ett visst medborgarskap krävs 
(oavsett var i världen man bor och inte bara inom EES) eller att och varför just bostadens 
placering i världen är avgörande. Ett liknande bosättningskrav saknas i styckets andra 
mening om juridiska personers rätt till medlemskap. Samma geografiska bestämmelse, 
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oavsett om det är bosättningskrav eller medborgarskap, borde gälla företag och 
organisationer så det blir konsekvent. 

I § 5.1 stycke 2 framgår att medlem har rätt att delta med en röst vid val av ägarombud 
och regionens valberedning men även ersättare väljs och dessa utgör tillsammans 
regionens OK-råd. Det borde framgå av paragrafen. Det framgår inte heller att medlem 
har rätt att kandidera till nämnda uppdrag utifrån förutsättningar i kommande paragrafer. 

Det är rimligt att få föredra sin motion och kunna svara på frågor från ägarombuden om 
det är något som är otydligt. Idag är det bara om motionären är ägarombud eller ersättare 
som tjänstgör som detta är möjligt. Om motionären istället är ersättare som inte tjänstgör 
eller annan medlem får motionären inte delta på föreningsstämman och det är synd. 
Därför borde stadgan ändras så att medlem har rätt att delta på stämman i anslutning till 
att motionen behandlas och då kort föredra motionen samt kunna svara om 
ägarombuden har frågor. 

Styrelsen har ju möjlighet att föreslå att stämman helt eller delvis ska ske via internet och 
då ska alla medlemmar kunna delta (enligt § § 8.6 och 8.10). Ett sätt att möjliggöra både 
för fler att vara åhörare och att alla motionärer ska kunna delta är att det görs via internet. 
Då kan en länk skickas till motionärerna där de kan koppla upp sig och på så sätt sitta 
hemma vid en dator och presentera motionen. Ägarombuden kan ha sin stämma på plats 
medan den helt eller delvis sänds på webben och under motionsavsnittet kan de 
motionärer som vill och inte 

är närvarande ägarombud (ordinarie eller tjänstgörande ersättare) via länk föredra sin 
motion och svara på eventuella frågor. 

ATT-SATSER 

Att se över hur § 3.1 tydligare kan formuleras för att det ska vara tydligt vad som krävs för 
att bli medlem i föreningen. 

Att ändra § 5.1 stycke 2 så att medlem har rätt att delta i val till OK-råd (ägarombud och 
ersättare) och regionala valberedare såväl som kandidat som röstande enligt § 8.1 och § 
12 

Att i § 5.1 stycke 3 lägga till att motionären har rätt att närvara på föreningsstämman och 
där föredra sin motion. 

Att ändra § 8.3 stycke 2 genom att lägga till att medlem som i stadgeenlig tid lämnat in 
motion till stämman har yttranderätt och förslagsrätt kring sin motion (föredra och lämna 
yrkanden) men inte rösträtt. 

Johan Björling 1725636 (region 15) 
Salem den 27 februari 2025 

Motionen stöds av följande medlemmar 
Christer Guteman 4905279 (region 15)

Sven Eklund 5080898 (region 15)

U12. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionären föreslår att reglerna om hur man ska kan bli OK-medlem ska förtydligas och 
förenklas. Nuvarande skrivning innebär en omotiverad begränsning som styrelsen också 
vill ta bort.

Motionären vill också göra redaktionella ändring gällande var i stadgarna det står att man 
kan väljas till uppdrag. Frågan har skickats vidare till den parlamentariska utredningen. 
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Motionären lyfter vidare frågan om motionsställarna, oavsett om de är ägarombud eller 
inte, ska få föredra sina motioner på föreningsstämman. Detta är en fråga som varit upp 
flera gånger och som stämmorna avslagit. Som medlem har man företrädare i form av 
ägarombud som kan kämpa för din motion, här vilar det ett stort ansvar på ägarombuden 
att kontakta motionärerna när man får ta del av motionerna. Men det finns också ett 
ansvar för motionären att kontakta sina ägarombud för hjälp att föra fram respektive 
motion. Frågan om att låta medlem som lämnat in en motion själv föredra denna på 
årsmötet har också tidigare år - 2019, 2020 och 2021 - behandlats av föreningsstämman. 
Förslaget har då, på rekommendation av styrelsen, avslagits. Styrelsens inställning har 
inte förändrats. 

OK ekonomisk förening har en representativ demokrati i vilken de närmare 910 000 
medlemmarna på årsmötet företräds av ägarombuden. Det är dessa som har yttrande- 
och närvarorätt på föreningsstämman. Det skulle strida mot lagens intentioner och OK:s 
stadgar att låta enskilda medlemmar framträda inför stämman. I föreningar där 
medlemmar företräds av fullmäktige, i OK ekonomisk förenings fall av ägarombud, har 
fullmäktige närvarorätt på stämman. Den rättighet medlemmar har i detta avseende är 
att, om stämman medgett det, följa föreningsstämman över Internet (8.6 i stadgarna).

Styrelsens föreslår föreningsstämman besluta

Att bifalla 1:a attsatsen

Att anse 2:a attsatsen besvarad

Att avslå 3:e och 4:e attsatsen

M13. OM FÖRENINGSSTÄMMAN

SYFTET MED MOTIONEN 
Att ha tydligare, säkrare och effektivare besluts- och valprocesser. 

BAKGRUND 
Det finns behov av ändringar av vissa formella regler kring föreningsstämman. 

MÅLSÄTTNING 
Föreningsstämmans dagordning 

Idag är frågan om stämmans behöriga sammankallande punkt 6 först efter val av 
mötesfunktionärer, fastställande av röstlängd, dagordning samt arbetsordning för 
stämman. Skulle stämman inte finna sig behörig sammankallad vore det enklare och mer 
tidseffektivt att ta det beslutet direkt utan att behöva fatta beslut om nämnda saker även 
om det bara är formalia. Som det nu är måste en del beslut tas även om stämman sen 
bordläggs för att den inte varit behörig sammankallad och då är även nyss fattade beslut 
ogiltiga ändå. 

Omröstningar på föreningsstämman 

I nuvarande lydelse anges att personval ska ske i sluten omröstning om något ägarombud 
begär det. Utfaller omröstningen i lika röstetal ska lotten avgöra vem som blir vald. Är det 
säkert och demokratiskt att en votering avslutas med lottning? Tänk om ett eller flera 
ägarombud missuppfattat något inför voteringen eller om rösträknarna gjort något 
misstag? En till votering borde göras först för att säkerställa att röstetalet verkligen blev 
lika innan lottning företas. 
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ATT-SATSER 

Ändra § 8.2 till att punkten om stämman är behörigen sammankallad läggs som punkt 2 
på dagordningen (direkt efter öppnandet). 

Ändra § 8.5 stycke 5 till att om två kandidater får lika antal röster ska en ny omröstning 
göras och sådan ska alltid ske med röstsedlar. Först därefter, om även denna omröstning 
visas vara lika, ska lotten avgöra vem som blir vald. 

Johan Björling 1725636 (region 15) 
Salem den 27 februari 2025 

Motionen stöds av följande medlemmar 
Christer Guteman 4905279 (region 15) 

Sven Eklund 5080898 (region 15)

U13. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Om föreningsstämman inte är behörigen kallad, spelar det inte någon roll var på dag-
ordningen punkten kallelse ligger, eftersom alla beslut blir ogiltiga och stämman måste 
kallas på nytt.

Det som står i stadgarna är hämtat från föreningslagen. Huvudregeln är som det står i 
föreningslagen 6 kap. 34§. "Vid val anses den som har fått flest röster vara vald. Vid lika 
röstetal avgörs valet genom lottning, om inte föreningsstämman före valet har beslutat 
något annat". Styrelsen anser att huvudregeln ska gälla.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  anse motionen besvarad

M14. HEMLIGA MEDLEMMAR

BAKGRUND
Det är med stor glädje som vi sett att vi blir flera medlemmar i föreningen. Men 
fortfarande är våra medlemmar HEMLIGA. Vi får inte ta del av medlemsregistret. Det 
sägs att OKQ8 administrerar medlemsregisteret, på våra medlemmar!!!! De är 
medlemmar i OK inte i OKQ8. Hur ska vi kunna engagera våra medlemmar i arbetet för 
OK:s utveckling om vi inte vet vem de är?!

YRKANDE

1. Regionråden ska ha fullständig tillgång till medlemsregistret.

2. Medlemsregistret ska föras och underhållas av föreningen självständigt.

3. Föreningen ska säkerställa att medlemmarnas uppgifter behandlas med integritet och i 
enlighet med gällande dataskyddsförordningar.

Genom att ta dessa åtgärder kan vi stärka vår gemenskap och engagemang för OK:s 
utveckling.

Region 26,Norra Skåne
Lennart Karlsson, Kurth Johannesson, Mikael von Krassow, Christian Hedman,

Eva Rosengren Andersson/medl nr4461674
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U14. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Styrelsen uppskattar engagemanget för föreningens utveckling och delar ambitionen att 
stärka gemenskapen inom OK. Samtidigt är hanteringen av medlemsuppgifter en 
komplex fråga som styrs av lagar och andra regelverk, särskilt dataskyddsförordningen 
(GDPR).  

1. Ok-rådens tillgång till medlemsregistret

   – Enligt gällande dataskyddslagstiftning kan inte OK-råden få tillgång till 
medlemsregistret. Medlemsuppgifter måste hanteras med hög integritet och endast av 
behöriga personer. Däremot ser vi kontinuerligt över hur vi kan stärka kommunikationen 
mellan föreningen och dess medlemmar.  

2. Förvaltning av medlemsregistret  

   – OK har genom avtal lagt administrationen av medlemsregistret hos OKQ8, vilket 
säkerställer en professionell och säker hantering av medlemmarnas uppgifter. Denna 
lösning är effektiv och följer gällande lagkrav.  

3. Säkerställande av integritet och dataskydd  

   – Medlemmarnas uppgifter hanteras redan idag med hög integritet och i full 
överensstämmelse med GDPR. Vi arbetar kontinuerligt för att säkerställa att 
kommunikationen med våra medlemmar sker på ett tryggt och ändamålsenligt sätt.  

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  avslå motionen

M15. OK FYLLER 100 ÅR NÄSTA ÅR
Fint att få vara med och fira den 100 åring OK blir under 2026. 

Självklart att visa och fira med medlemmar och förtroendevalda.

Med att gärna också ta fram en liten historik för de år som varit, kanske i tio års perioder 
sen start, som skulle vara uppskattat. Hur ser det ut idag med de dotterföretag OK har, 
vad gör de och koppling i arbetet med OK.

Ska det på plats göras något med OK i centrum, vore det trevligt om dotterbolagen också 
på något sätt visas i ett aktivt firande. Nära regioner som i Stockholm skulle kunna 
samverka. 

Spännande att se vad OKs stab planerar för firandet.

Historik och VAD gör OK idag, VARFÖR och VART är vi på väg? Är intressant att veta lite 
mer om. 

(I eget spån tänker jag bl a på hur biltvättares hantverk kunnat presenteras med glädje 
om än till en låt. Idag behövs de inte. 

Car Wash | ”Workin’ at the Car Wash, Yeah!” Theme Song )
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YRKAR 

att en liten bok eller häfte tas fram, med översikt om det som hänt sen start inom OK. 

Ett häfte att dela ut vid firaraktiviteter. 

Inkluderat aktuellt idag för OK, med dotterföretag OK har, vad dessa gör och om och hur 
OK påverkar det som görs där. Och - Vart är vi på väg nu?

Åsa Janlöv
Medlem 4 694 473

U15. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Styrelsen uppskattar engagemanget för att lyfta OK:s historia och framtid i samband med 
vårt 100-årsjubileum 2026. Det är en fantastisk milstolpe som vi ser fram emot att fira 
tillsammans med medlemmar och förtroendevalda.  

OK är i dialog med Centrum för Näringslivshistoria för att ta fram ett enklare historiskt 
material inför jubileet. Syftet är att ge en översikt av föreningens utveckling genom åren, 
inklusive vår nuvarande verksamhet och framtida riktning.  

Styrelsen tar med förslaget i det fortsatta arbetet med jubileumsaktiviteterna och ser över 
möjligheten att inkludera dotterbolagens roll i OK:s utveckling.  

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  anse motionen besvarad

M16. TABLÅ FÖR ÄGAROMBUD VID KONTAKT MED MEDLEM 
PÅ OKQ8 STATION
Inte så sällan kan du höra frågan, vad säger vi på station? När ägarombud möter medlem 
eller för den delen kund vi vill blir medlem.

En tablå med korta headlines (max 10), Vad OK gör bör tas fram.  

Tablån ska vara aktuell och uppdateras.

Detta kan underlätta för ägarombud att möta medlem på station. 

Det blir också en likare för ägarombud i alla våra regioner som ska möta medlemmar och 
tala om vad OK gör och just nu.

YRKAR 

att en enkel tablå som uppdateras med headlines tas fram, för att kunna användas av 
ägarombud, vid möte med medlem/kund vid aktivitet på station. 

Åsa Janlöv
Medlem 4 694 473

U16. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Styrelsen ser positivt på förslaget att ta fram en tydlig och uppdaterad tablå med 
nyckelbudskap om OK:s verksamhet. En sådan skulle kunna underlätta för ägarombud i 
mötet med medlemmar och kunder, samt bidra till en enhetlig kommunikation i alla 
regioner.
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Styrelsen tar med sig förslaget och kommer att se över möjligheten att utveckla en kort 
och aktuell tablå med de viktigaste punkterna om OK:s verksamhet. Fokus kommer att 
vara på att skapa ett användarvänligt och lättillgängligt material som kan uppdateras 
löpande och som kan stödja OK-råden i deras medlemsdialoger på stationerna och vid 
medlemsaktiviteter.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  anse motionen besvarad

M17. DIGITALA VAL HAR INFÖRTS
Nuvarande ordning med digitala val fungerar så här. Först valperiod och när valet är klart, 
färdigräknat då publiceras valresultatet. Efter det blir de nyvalda ägarombuden de som är 
representanter för regionen. Därefter kallas de till föreningsstämman som följer efter 
valet.

Den nya ordningen avviker från en tidigare bra verksamhetsordning. Föreningsstämman 
bör vara den som markerar slutet på verksamhetsåret och efter stämmans avslutning 
välkomnas alla till det nya verksamhetsåret. Därefter tillträder de valda ägarombuden ett 
nytt år. 

Vissa konsekvenser av digitala val blir inte bra. 

Ex vis om ett ägarombud lagt motion och den inte är omvald har denne ingen möjlighet 
att presentera och tala för sin motion för föreningsstämman. 

Samverkan med andra regioner kan också bli knepigt om det blir nya ombud som inte är 
insatt i föregångares förbättrings önskemål. Osv. 

YRKAR ATT

valda ägarombud tillträder efter föreningsstämman är avslutad.

Mats Heinerud 
615123

för region 14

U17. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL  BESLUT
Motionären vill ändra tillträdet för ägarombuden. Detta är en fråga som varit upp till 
behandling på föreningsstämmorna flera gånger de senaste åren.

När föreningsstämman 2019 beslutade att införa digitala val i OK, bestämdes också att 
tillträde skulle ske på samma sätt som under regionstämmornas tid. Skillnaden idag är att 
ägarombudet tillträder direkt efter det att valet är avslutat, vilket i år innebär att det blir 
den 21 mars. Det gör att ägarombuden får längre tid på sig att sätta sig in i handlingarna 
till föreningsstämman. När det var regionstämmor fick man i bästa fall handlingarna två 
veckor innan föreningsstämman. I den parlamentariska utredningens uppdrag ingår även 
att titta på denna fråga.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  avslå motionen
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M18. ÅTERBÄRING DRIVMEDEL
Återbäring på drivmedel måste höjas!!

Medlemmen får idag 10 öre på obemannad station, 25 öre på bemannad station.

TANKA ger med VOLVOKORT/CAR PAY kortrabatt 10 öre, 1% bonus idag ger det ca 27 
öre.

Betydligt mer än att vara OK-medlem.

Ibland kampanjer med 25 – 30 öre.

YRKANDE:

Vi föreslå att OK ska erbjuda bästa nettopriser på drivmedel för medlemmarna i 
jämförelse med konkurrenterna.

Region Norra Skåne
Eva Rosengren  Andersson, Kurth Johannesson, Christian Hedman, Mikael von Krassow,

Lennart Karlsson/medl nr 1704661

U 18. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionärerna har rätt i det de skriver – just nu erbjuder Tanka en något högre rabatt än 
våra stationer. Dock krävs det att man använder deras kort. I vår strävan att främja 
hållbarhet har styrelsen bedömt att det är lämpligt att höja återbäringen på miljövänliga 
alternativ, såsom VO100 och elbilsladdning, vilket föreslås för beslut vid årets stämma.

Styrelsen anser att det samlade medlemserbjudandet är konkurrenskraftigt och att 
medlemsnyttan bör värderas utifrån fler faktorer än endast nettopriset vid pump.

Drivmedelspriset är en viktig del, men andra medlemsförmåner bidrar också till det totala 
värdet. För två år sedan höjdes återbäringen med fem öre per liter både på obemannade 
och bemannade stationer. Hur mycket som kan delas ut i återbäring beror givetvis på hur 
många köp som har gjorts under året. Med ett ökat antal medlemmar och fler 
registrerade köp ökar även den totala summan som delas ut i återbäring.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att anse motionen besvarad

M19. 25 ÖRES KUPONGEN
Det ska inte behövas varken kupong eller app.

Ett förslag kan vara att priset ändras vid pump i likhet med TANKA.

Vi som utmärker oss för att vara så digitala.

YRKANDE:

Vi föreslår att OK tillsammans med OKQ8 utreder förslaget, väldigt ingående.

Region Norra Skåne
Eva Rosengren  Andersson, Kurth Johannesson,  Christian Hedman, Mikael von Krassow, 

Lennart Karlsson/ medlemsnr 1704661
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U19. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Styrelsen stödjer förslaget om att förenkla processen för medlemsrabatt vid tankning. 
Kan priset justeras direkt vid pump, utan behov av kupong eller app, skapas en smidigare 
kundupplevelse som stärker OK:s och OKQ8:s positionen som digitalt framåtlutade 
aktörer.  

OK kommer tillsammans med OKQ8 att utreda möjligheten att införa mer automatiserad 
lösning för medlemsrabatt, där prisjustering vid pump kan vara ett alternativ. Utredningen 
kommer att ta hänsyn till både tekniska och ekonomiska aspekter.  

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  bifalla motionen

M20. UTRED OK:S ROLL FÖR FRAMTIDENS HÅLLBARA 
MOBILITET 
BAKGRUND
Hållbar mobilitet är ett viktigt ledord för OKs verksamhet. OK gör många viktiga och 
värdefulla insatser för att främja hållbar mobilitet och är bäst i klassen på många 
områden. För att nå en hållbar transportsektor krävs dock förändringar vi med stor 
sannolikhet inte ens tänkt ut ännu samt vad en omställning till hållbar mobilitet innebär 
praktiskt. OK ska vara ledande i omställningen, men borde också skapa innovationer och 
nya lösningar för hållbar utveckling. OK gör mycket bra men verksamheten är innanför 
boxen och där finns inte alla de lösningar som behövs för att ställa om till hållbar 
mobilitet. OK borde därför utreda vad hållbar mobilitet innebär för OK och vad OKs roll 
är i framtidens hållbara mobilitet. 

En utgångspunkt i en utredning av OKs roll i framtidens hållbara mobilitet kan finnas 
exempelvis i Elisabeth Ekener och Niccolas Albis forskning om hållbar mobilitet vid KTH. 
De har exempelvis publicerat rapporten ”Hållbar mobilitet på landsbygden – hur kan 
landsbygden leva med ett höjt bensinpris.” Ett pragmatiskt och enkelt sätt att få till en 
utredning vore att anlita en student för att göra ett betalt examensarbete. Upplägget 
bygger på att studenten skriver både en uppsats för universitetet och en rapport åt OK. 
På så sätt kan vi både få en bild av forskningsläget och kreativa förslag för att 
vidareutveckla OKs verksamhet.

YRKANDE

ATT OK tillsätter en utredning av vad framtidens hållbara mobilitet innebär samt OKs roll 
i framtidens hållbara mobilitet.

ATT OK anlitar en master student inom exempelvis industriell ekologi för att utreda 
hållbar mobilitet som ett examensarbete med arvode om cirka 20 000 kr.

Jonathan Lange
Medlemsnummer

4 816 402
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U20. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Styrelsen delar motionärens uppfattning att ”hållbar mobilitet” är viktiga ledord för 
framtiden och att stora förändringar krävas för att anpassa sig till detta. 

De strategier som vägleder både OK och OKQ8 genomsyras av insikten om de stora 
förändringar som pågår och som är i vardande. OKs strategi har diskuterats av 
ägarombuden vid ett flertal tillfällen, senast på dialogträffen hösten 2024. Då som ett 
inspel till den parlamentariska utredningens arbetet.

Motionären yrkar att det ska tillsättas en utredning om vad framtidens hållbara mobilitet 
innebär. Styrelsen noterar att det inom OK och OKQ8 samt inom samhället i övrigt pågår 
en mängd initiativ och utredningar för att både skapa och anpassa verksamheterna till 
framtidens krav och förväntningar. Det kommer också att startas nya initiativ på området. 
Det är således inte nödvändigt att för föreningsstämman att ta initiativ i saken. Styrelsen 
ser positivt på att öka engagemanget med akademin samt att får ett engagemang från 
studenter i frågan.

OKQ8 har samarbeten med flera av de stora lärosätena, vilket vi även gangnar oss.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

att anse motionen besvarad

M21. JUNIORA STYRELSEPLATSER

BAKGRUND
Ett styrelseuppdrag inom OK är en viktig post som ger en viktig erfarenhet och en 
värdefull merit. För ett styrelseuppdrag krävs lång och kvalificerad erfarenhet och det är 
ett attraktivt uppdrag. Samtidigt finns ständigt ett behov av att yngre lär sig och får 
erfarenhet av styrelsearbete för att utveckla kompetens att göra nytta inom föreningen. 
Det är också en fördel för föreningen att fler, och framförallt yngre får de erfarenheter 
som ett styrelseuppdrag skulle innebära vilket i sin tur kan bidra till att fler yngre tar på 
sig förtroendeuppdrag inom OK-rådet och att fler yngre känner sig uppmuntrade att gå 
med i föreningen.

YRKANDE

För att uppmuntra yngre medlemmar att engagera sig och kandidera till förtroende-
uppdrag föreslås: 

ATT två juniora styrelseplatser tillsätts dit förtroendevalda under 35 har företräde samt 
att valberedningskommittéen ges i uppdrag att nominera två förtroendevalda under 35 
till varje ny styrelse.

Jonathan Lange
Medlemsnummer

4 816 402

U21. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Motionären föreslår att det ska införas juniora styrelseplatser i OK ekonomisk förening.

Styrelsen har ansvar för verksamheter som sammanlagt har en omsättning på tio 
miljarder kronor  och närmare 5 000 anställda. Den har många uppgifter, dock inte att 
vara en skola för unga förtroendevalda.
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Det bör noteras att alla styrelseledamöter har samma ansvar. Det är därför inte tillrådligt 
att ha oerfarna ledamöter som är under upplärning.      

I valberedningens instruktion stipuleras att såväl enskilda ledamöters som styrelsens 
sammanvägda erfarenhet, utbildning och kompetens. Det ska också framgå hur 
föreslagen styrelse avses stärka föreningen utifrån OK:s verksamhet, utvecklingsskede 
och förhållanden i övrigt.    

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta

Att  anse motionen besvarad

M22. UNGDOMSMEDLEMSKAP

BAKGRUND
Åldern för att bli medlem/ägare i OK Ekonomisk förening är 18 år. Vid lägre ålder krävs 
målsmans/förälders medgivande. 

Frågan om ett ungdomsmedlemskap har väckts i samband med de aktiviteter med 
filmförevisningar som gjorts riktade till de som kör A-traktor och liknande fordon. De som 
kör A-traktor och liknande är oftast under 18 år och kan då inte bli medlemmar utan 
föräldrars/målsmans medgivande. Erfarenheten är att i den åldern vill man fatta sina 
beslut själv utan att tillfråga föräldrarna.

Vi tror att det vore bra om vi utvecklade ett medlemskap utan insats för de under 18 år. 
Ett medlemskap som ger rätt till förmåner och information men inte de demokratiska 
möjligheterna. Ett sådant medlemskap skulle medföra att ungdomar under 18 år knyts till 
OK, handlar och tankar hos oss. Det blir därefter naturligt att få frågan om man vill 
ansöka/uppgradera till fullvärdigt medlemskap och då erlägga insats och bli fullvärdig 
medlem då man fyller 18 år.

Vi ser det som en möjlighet och potential för framtiden att styrelser utreder möjligheten 
för ett ungdomsmedlemskap. En möjlighet i det sammanhanget kan vara att undersöka 
hur de fackföreningar gjort, som infört olika typer av medlemskap som inte har fulla 
rättigheter.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår Region 7 Uppland 

att stämman beslutar att ge styrelsen uppdraget att utreda frågan om ett ungdoms-
medlemskap i motionens anda.

Uppsala i februari 2025

Ok-rådet i Region 7 Uppland
Tommy Bohlin, Gustav Holmlund, Sanna Wilén Ann-Kristin Öberg, Anita Rönnback, 

Ingela Marklund, Anders Lönnborg, Lisa Liljenström, Stefan Selberg

U22. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
Frågan om att införa ett ungdomsmedlemskap i OK är relevant, särskilt med tanke på det 
växande engagemanget från unga fordonsförare, som de som kör A-traktor. Ett 
ungdomsmedlemskap utan insats, men med tillgång till förmåner och information, skulle 
kunna skapa en naturlig koppling till OK och öka chansen att dessa unga senare blir 
fullvärdiga medlemmar.

Styrelsen kommer att genomföra en fördjupad utredning av ett potentiellt ungdoms-
medlemskap i linje med motionärernas förslag. Utredningen kommer att omfatta 
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ekonomiska och organisatoriska aspekter för att säkerställa att ett sådant medlemskap 
blir hållbart och värdeskapande för både ungdomarna och föreningen.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  bifalla motionen

M23. SATSA PÅ ÖPPEN KÄLLKOD, I LINJE MED DEN 
KOOPERATIVA IDÉN 

BAKGRUND
Allt fler organisationer får upp ögonen för fördelarna med fri och öppen källkod. Nät-
verket Nosad upprätthåller en databas över exempel på användning av öppen källkod 
inom offentlig sektor, användandet av öppen källkod uppmuntras av EU på grund av en 
ökande medvetenhet om behovet av dataskydd och riskerna med att personlig data 
överförs till tredje land. Tunga aktörer i samhället som Försäkringskassan och Försvars-
makten använder nogrannt utvalda öppna lösningar för kommunikation på grund av 
säkerhetsskäl.

Utvecklingen under början av 2025 har fått många aktörer att fundera över sin relation till 
de stora amerikanska teknikföretagen. SVT, Aftonbladet och Sveriges Radio har 
exempelvis lämnat den sociala medieplattformen X (f.d. Twitter). Av pragmatiska skäl 
väljer många organisationer att använda exempelvis Facebook men det finns goda skäl 
att ifrågasätta om dessa plattformar är förenliga med OKs värdegrund och de kooperativa 
principerna. Ett tragiskt exempel är hur Electronic Frontier Foundation den 19 februari 
2025 rapporterade om hur Facebook censurerar information om reproduktiv hälsa. Det 
går inte i linje med mål 3 och 5 i Agenda 2030 som OK har ett ansvar att följa. Tyvärr är 
det långt ifrån det värsta Facebooks ägare Meta pekats ut som ansvariga för. Det är 
kanske dags att inte bara sträva efter att välja de plattformar där medlemmarna finns 
utan visa medlemmarna vilka plattformar de borde välja.

VAD ÄR ÖPPEN KÄLLKOD
Öppen källkod avser datorprogram vars källkod inte är proprietär utan är tillgänglig att 
använda, läsa, modifiera och vidaredistribuera för den som vill. Även om många stora 
IT-bolag som Microsoft, Google eller Apple säljer stängda produkter är de själva i sin tur 
beroende av öppen källkod för sin verksamhet. Det finns också säkerhetsfördelar med 
öppen källkod eftersom källkoden kan läsas och utvärderas av oberoende parter.

Europeiska kommissionen har antagit två strategier för öppen källkod, 2014-2017 samt 
2020-2023. Under EU Open Source Policy Summit 2025 betonades att öppen källkod är 
en förutsättning för att nå EUs målsättning om konkurrenskraft och suveränitet.

En avgörande skillnad mellan öppna och stängda digitala lösningar för OKs del är att 
föreningen själv äger sin närvaro på en öppen plattform medans OKs sidor på Facebook 
och LinkedIn kan stängas av från en minut till en annan utifrån ägarens godtycke. Ett 
annat exempel är hur Microsoft höjer priset på sina produkter utan valmöjlighet för kund, 
efter inkludering av generativa AI-lösningar (tomshardware.com, den 21 januari 2025) Är 
vi inlåsta i Microsofts eller liknande ekosystem kan vi inte göra annat än att acceptera 
prishöjningen.

NYA AFFÄRSMODELLER FÖR BEDEGE
Genom att använda öppen källkod kan OK erbjuda digitala tjänster till medlemmarna, 
som underlättar medlemsdemokrati och kommunikation kring föreningens aktiviteter och 
verksamhet för att medlemmar ska känna sig delaktiga, enkelt kunna lämna förslag, tycka 
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till och ställa frågor. Några exempel på verktyg som kunde användas inom föreningen 
vore:

• Att starta en instans av mastodon för direktkommunikation av nyheter, men och 
mellan medlemmar vilket skulle fungera som en microblog inom OK. Till skillnad från 
exempelvis X eller Facebook kan inlägg på Mastodon göras fritt sökbara via vilken 
sökmotor som helst.

• Att tillhandahålla en matrix-server som möjliggör gruppdiskussioner, ett effektivt 
verktyg för internkommunikation med medlemmar i olika rum, där medlemmar skulle 
kunna chatta med exempelvis sitt lokala OK-råd.

• Nextcloud för lagring av dokument som medlemmar kan få tillgång till för ökad 
transparens. Nextcloud kunde också användas för att ge medlemmar tillgång till en 
egen molntjänst.

KOOPERATIVA PRINCIPER OCH ÖPPEN KÄLLKOD
Att ingen äger koden är viktigt för demokratisk medlemskontroll

Öppen källkod bidrar till självständighet och oberoende. Används istället en stängd 
lösning som exempelvis Office 365 är föreningen helt utelämnad till Microsoft.

Öppen källkod främjar utbildning, kompetensutveckling och upplysning. Genom att 
medlemmar och förtroendevalda uppmuntras att använda öppna verktyg lär de sig att 
använda program som är plattformsoberoende och tillgängliga för alla. Genom att bidra 
till utveckling, användarerfarenhet och implementering

Samarbete mellan kooperativa företag: Genom att använda fria och öppna program kan 
kooperativa företag använda samma program, samverka kring support, service och bidra 
till utveckling. Små startups får tillgång till samma verktyg som används av stora 
koncerner.

Öppna program som Nextcloud kan också skänka medlemsnytta genom att medlems-
skapet bidrar till digitala tjänster. Detta kan locka teknikintresserade medlemmar och 
bidra till att medlemmar tar till sig och använder verktyg för medlemskommunikation. 

YRKANDE

Att OK utreder vilka öppna verktyg som bäst kan användas för att skapa medlems-
engagemang och medlemsnytta.

Att OK verkar för en övergång till fria och öppna digitala verktyg i koncernen.

Jonathan Lange
Medlemsnummer

4 816 402

U23. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
OK har en lång tradition av att arbeta i enlighet med de kooperativa principerna, där 
öppenhet, medlemsnytta och självständighet är centrala värden. Användningen av öppen 
källkod har blivit alltmer diskuterad, särskilt med tanke på dataskydd, säkerhet, 
kostnadseffektivitet och nuvarande omvärldsläge.

Att OK utreder vilka öppna verktyg som bäst kan användas för att skapa 
medlemsengagemang och medlemsnytta.

OK ser positivt på att undersöka hur digitala verktyg kan stärka medlemsengagemanget. 
En utredning av digitala lösningar för medlemskommunikation och delaktighet bör dock 
omfatta både öppna och leverantörsspecifika lösningar för att säkerställa att föreningen 
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väljer de mest ändamålsenliga verktygen utifrån funktion, säkerhet och användar-
vänlighet.

Att OK verkar för en övergång till fria och öppna digitala verktyg i koncernen.

OK ser värdet i öppen källkod men anser att en generell övergång till enbart fria och 
öppna digitala verktyg inte är realistisk i dagsläget. OK och OKQ8 behöver säkerställa att 
alla digitala verktyg uppfyller krav på säkerhet, användbarhet och integrering med 
befintliga system.

OK kommer att beakta möjligheterna med öppna digitala verktyg i en bredare analys av 
framtida IT-strategier, men en övergång till enbart öppna lösningar är inte aktuell i 
nuläget.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att anse motionen besvarad

M24. INFÖRANDE AV EN INFORMATIONSFLIK OM OK 
EKONOMISK FÖRENING I OKQ8 APP
OK Ekonomisk Förening äger 50 procent av OKQ8 och är en medlemsägd kooperativ 
förening. Trots detta är det många medlemmar som inte är medvetna om föreningens 
existens och dess syfte. För att stärka medlemsengagemanget och sprida kunskap om 
föreningen, skulle det vara fördelaktigt att göra information om OK Ekonomisk Förening 
mer tillgänglig. Idag använder många medlemmar OKQ8’s app på sina mobiltelefoner för 
att hantera sitt medlemskap, få erbjudanden och samla bonuspoäng. Det gör appen till 
en ideal plattform för att även informera om föreningen, där man de facto är medlem.

Vi föreslår att OK Ekonomisk Förening och OKQ8 tar fram en gemensam lösning för att 
införa en dedikerad flik, länk eller dylikt i OKQ8’s mobilapp, där följande information, som 
i huvudsak finns på föreningens hemsida, ska finnas lättillgänglig:

1. Presentation av OK Ekonomisk Förening - En kortfattad beskrivning av vad föreningen 
är och dess historik.

2. Medlemskapets fördelar - Information om vad det innebär att vara medlem i OK 
Ekonomisk Förening, inklusive hur man kan delta i verksamheten och påverka.

3. Återbäring och medlemsförmåner - Förklaring av hur medlemsåterbäringen fungerar 
och vilka förmåner som är kopplade till medlemskapet.

4. Aktuella nyheter och event - Uppdateringar om stämmor, möten och andra evenemang 
som föreningen anordnar.

5. Kontakt och medlemsservice - Information om hur man kontaktar föreningen för frågor 
och hur man kan bli en aktiv medlem.

En dedikerad flik i appen skulle göra information om OK Ekonomisk Förening 
lättillgänglig för medlemmarna. Detta kan leda till ökad medvetenhet om föreningens 
existens och dess roll, vilket i sin tur kan öka engagemanget bland medlemmarna. Genom 
att ge medlemmarna en lättåtkomlig möjlighet att lära sig om föreningen kan vi stärka det 
kooperativa medlemskapet och se till att fler blir aktiva medlemmar som bidrar till 
föreningens fortsatta framgång.
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Förslag till beslut:

VI YRKAR PÅ ATT

OK ekonomisk förening i samarbete med OKQ8 skapar en flik/länk i OKQ8 appen som 
innehåller information om OK ekonomisk förening, dess verksamhet och förmåner

Styrelsen ges i uppdrag att utreda och genomföra denna förändring i dialog och samråd 
med OKQ8 och dess IT-avdelning.

Tommy Erkenvik, medlem 4867782

U24. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
OK äger 50 procent av OKQ8 och är en medlemsägd ekonomisk förening. Trots detta är 
många medlemmar inte fullt medvetna om föreningens existens, dess syfte och de 
fördelar medlemskapet innebär. För att stärka medlemsengagemanget och öka 
kunskapen om föreningen föreslås en informationsflik i OKQ8:s mobilapp, där 
information om föreningen och dess verksamhet görs lättillgänglig.

Svar på yrkande:

Styrelsen ges i uppdrag att i samråd med OKQ8 utreda och genomföra införandet av en 
informationsflik eller motsvarande lösning i OKQ8:s app. Syftet är att förbättra 
tillgängligheten till information om OK  och därmed stärka medlemsengagemanget samt 
öka medlemmarnas kännedom och engagemang.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  bifalla motionen

M25. ANSÖKAN OM MEDLEMSKAP I FOLK OCH FÖRSVAR

BAKGRUND
OK ekonomisk förening har en lång tradition av samhällsengagemang och strävar efter 
att bidra till ett hållbart och tryggt samhälle. Folk och Försvar är en partipolitiskt obunden 
organisation som verkar för att stärka Sveriges totalförsvar och samhällets krisberedskap 
genom att främja dialog och samarbete mellan civila och militära aktörer. Ett medlemskap 
i Folk och Försvar skulle ge OK möjlighet att aktivt delta i viktiga samtal om samhällets 
säkerhet och resiliens, samt stärka vårt eget engagemang i dessa frågor.

Jag yrkar därför att årsstämman beslutar i enlighet med förslaget.

YRKANDE

Jag föreslår att årsstämman beslutar:

1. Att OK ekonomisk förening ansöker om medlemskap i Folk och Försvar.

2. Att styrelsen ges i uppdrag att ta fram en plan för hur OK kan bidra till och dra nytta av 
medlemskapet i Folk och Försvar.

MOTIVERING
Genom ett medlemskap i Folk och Försvar kan OK:

• Utöka sitt nätverk och samverka med andra organisationer som delar värderingar om 
samhällets trygghet och hållbarhet.

• Få tillgång till viktig kunskap och erfarenheter om krisberedskap, säkerhet och försvar.
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• Stärka sin roll som en samhällsengagerad aktör och bidra till en bredare förståelse för 
civila och militära samarbetsbehov.

Ett medlemskap ligger i linje med OK:s grundläggande värderingar om att verka för 
samhällsnytta och hållbar utveckling. Folk och Försvar är en viktig plattform för dialog 
och samverkan, och genom att bli medlem kan OK bidra till och dra nytta av detta arbete.

Jag yrkar därför att årsstämman beslutar i enlighet med förslaget.

Annkristine Wuopio Mogestedt
Medlemsnummer: 7007111

U25. STYRELSENS UTLÅTANDE OCH FÖRSLAG TILL BESLUT
OK har en stark tradition av samhällsengagemang och arbetar aktivt för ett hållbart och 
tryggt samhälle. Folk och Försvar är en etablerad och partipolitiskt obunden organisation 
som verkar för att stärka Sveriges totalförsvar och krisberedskap genom dialog och 
samverkan mellan civila och militära aktörer. Ett medlemskap i Folk och Försvar skulle ge 
OK en plattform för att bidra till dessa viktiga frågor och stärka vår roll som 
samhällsaktör.

OK bör enligt styrelsens uppfattning ansöka om medlemskap i Folk och Försvar och 
styrelsen bör ges i uppdrag att ta fram en plan för hur föreningen ska bidra till och dra 
nytta av medlemskapet samt säkerställa ett aktivt engagemang i frågor som rör 
samhällets säkerhet och resiliens.

Styrelsen föreslår föreningsstämman besluta 

Att  bifalla motionen
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omfattar endast en dag medan dagordningen 
omfattar flera.

Debatt 
Meningsutbyte, diskussion. Debatten är en del 
av behandlingen av ett ärende som följer efter 
det att ordföranden förklarat ”ordet fritt”. 

Föredragande 
Den som vid ett sammanträde redogör för ett 
ärende eller en fråga. 

Förtroendevalda 
Av föreningsstämman och medlemmarna valda 
personer (t.ex. styrelseledamöter, ordförande 
och ägarombud)

Justera 
Kontroll av att mötesprotokollet är riktigt, dvs 
att det överensstämmer med vad som 
verkligen beslutades. Ett protokoll är inte 
giltigt förrän efter justering. Justering görs av 
person som mötet valt till justerare.

Jämkning 
Ordföranden försöker jämka samman de 
yrkanden som är nästan likadana till ett förslag. 
En förslagsställare kan dock alltid vägra 
jämkning och kräva att förslaget läggs fram för 
beslut. 

Konsensus 
När mötet är helt enigt om ett beslut, dvs alla 
tycker detsamma i en fråga.

Konstituering 
Fördelning av olika uppdrag inom en styrelse. 
Ordförande väljs på årsmötet medan övriga 
poster (vice ordförande till exempel) fördelas 
inom styrelsen.

Majoritet 
De typer av enkel majoritet som används är 
Absolut majoritet – mer än hälften av avgivna 
röster och Relativ majoritet – används när man 
t ex väljer mellan tre personer för att se vem 
som fått flest röster. Den som har fått flest 
röster väljs. 

Motion 
Ett förslag från medlem som lämnas i förväg till 
föreningsstämman. Motioner ska enligt de 
flesta stadgar lämnas in en viss tid före 
förenings stämman. Styrelsen skriver ett 
yttrande över förslaget och föreslår årsmötet 
att anta eller avslå det. Inom OK ekonomisk 

Ordlista

Acklamation 
Beslut genom att mötet ropar bifallsrop, dvs ja, 
utan rösträkning när ett förslag till beslut ställs 
av ordföranden. Det är inte brukligt att ropa 
nej. Om flera förslag finns avgör ord  föranden 
vilket förslag som fått flest röster. 

Adjungera
Låta utomstående personer vara närvarande 
vid mötet. De har då ofta yttrande- och 
förslagsrätt men ej rösträtt. 

Ajournering 
Skjuta upp fortsättningen av sammanträdet. 
Man gör ett uppehåll och fortsätter 
förhandlingarna vid ett senare tillfälle. När 
beslut om ajournering tas bör också anges när 
förhandlingarna ska återupptas.

Ansvarsfrihet 
En styrelse beviljas ansvarsfrihet av årsmötet 
sedan mötesdeltagarna tagit del av styrelsens 
och revisorerna berättelser och därefter haft 
tillfälle till en fri och öppen debatt i frågan. 
Ansvarsfrihet beviljas en styrelse som har 
utfört sitt arbete utan allvarliga förseelser. Det 
innebär att styrelseledamöterna inte senare 
kan ställas till ansvar för något som hänt under 
det år de beviljats ansvarsfrihet för.

Avslag 
Förkastande av yrkande, motion eller 
proposition.

Begära ordet 
Den som vill yttra sig i debatten påkallar 
ordförandens uppmärksamhet genom att räcka 
upp handen som tas ned efter det att mötes-
ordföranden bekräftat att han/hon noterat 
detta. 

Bordläggning 
Att bordlägga en fråga innebär att man 
upp skjuter avgörandet i just denna fråga till ett 
senare tillfälle under mötet eller till ett 
kommande möte. Sedan man bordlagt en fråga 
går man omedelbart vidare med nästa punkt 
på föredragnings listan. När beslut om 
bordläggning tas, bör också anges när frågan 
ska tas upp på nytt.

Dagordning 
Förteckning över ärenden som ett möte ska 
behandla. Dagordningen fastställs slutgiltigt av 
mötet. Kallas även föredragningslista. I vissa 
fall görs skillnaden att föredragnings listan 
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förening ska motioner lämnas till styrelsen före 
den sista februari.

Mötesordförande 
Vid allmänt möte väljs oftast en särskild 
mötes ordförande. Vid ett årsmöte ska annan 
än styrelseledamot eller revisor väljas till 
mötes ordförande.

Nominering 
Förslag på personer till förtroendeposter, som 
t.ex. ordförande eller styrelseledamot.

Ordförande 
Person som av föreningsstämman utses att 
leda föreningen. Ordförande ska skiljas från 
stämmans ordförande som är en person som 
endast har utsetts att leda stämman.

Ordningsfråga 
En fråga som handlar om hur mötet genom-
förs, exempelvis yrkande om streck i debatten, 
ajournering för lunch, sakupplysning eller 
propositionsordning. En ordningsfråga går före 
talarna i talarlistan.

Paragraf 
Man brukar dela in protokollet i paragrafer, 
d.v.s. olika delar som behandlar en sak var.

Proposition 
Förslag till beslut. (Då ett förslag innehåller 
flera olika yrkanden i sakfrågor beslutar mötet 
bara om en sak i taget.) Även benämning på 
styrelsens förslag till föreningsstämman. En så 
kallad propositionsjustering är när ordföranden 
kontrollerar om förslagen är rätt uppfattade. 

Protokoll 
Ett protokoll ska dokumentera vad som 
förekommit under ett möte.

Remiss 
Överlämnande av ärende till någon instans, 
t.ex. styrelse, för utredning eller kommentar. 
Kan också betyda själva resultatet av en 
utredning.

Replik – replikrätt 
Replikrätt är förmånen att få komma in i 
debatten och gå i svaromål mot den senaste 
talaren eller dem som yttrat sig sedan man 
själv gjorde sitt inlägg. Repliken ska vara kort 
och får inte innehålla några nya idéer eller 
synpunkter. En replik bryter talarlistan.

Reservation 
Kan anmälas i samband med beslut och innebär 
att man tydligt vill markera att man tar avstånd 
från beslutet. Reservation kan vara blank eller 

motiverad. Reservation ska tas till protokollet. 
En annan form av reservation är att anmäla och 
få antecknat att man ej deltagit i beslutet.

Revision 
Granskning av styrelsens förvaltning. Denna 
omfattar främst den ekonomiska förvaltningen 
men även verksamheterna i övrigt, s.k. sak-
revision. Revisionen görs av revisorer som väljs 
av föreningsstämman.

Röstlängd 
Det antal röstberättigade medlemmar som 
prickats av vid ankomsten till mötet. Mötet 
fastställer röstlängden i början av mötet. Om 
medlemmar anländer efter denna punkt på 
dagordningen måste röstlängden justeras. 

Rösträknare 
Brukligt är att de som mötet har utsetts till 
protokollsjusterare även är rösträknare men så 
är inte fallet på OK ekonomisk förenings 
förenings stämmor. Rösträknare har till uppgift 
att vid votering räkna rösterna.

Rösträtt 
Rätt att rösta på föreningsstämman.

Streck 
Att sätta ”streck i talarlistan” är ett annat sätt 
att tidsbegränsa diskussionen. När 
diskussionen går på tomgång eller tar för lång 
tid kan ordföranden eller någon av mötes-
deltagarna föreslå ”streck i debatten”. Då 
måste alla som vill yttra sig anmäla sig till 
talarlistan för ett sista yttrande. 

Talarlista 
Ordförandens lista över vilka som begär ordet. 

Tidsbegränsning 
Mötet kan besluta om tidsbegränsning av varje 
inlägg – t.ex. fem eller tre min.

Yrkande 
Förslag. 

Valberedningskommitté 
Utses av föreningsstämman för att utarbeta 
förslag till val av valberedning vid kommande 
föreningsstämma.

Votering 
Rösta. Det finns två slags votering: öppen 
votering och sluten votering. Räkning av 
rösterna ska alltid göras då någon begär det. 
Då votering begärs görs först en s.k. 
försöksvotering genom handuppräckning. 
Begärs votering även efter detta sker 
voteringen (sluten omröstning).
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